
 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Dzień Dobry państwu. 

Radny Krzysztof Król 

Dzień dobry. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Na zegarku już minęła godzina szesnasta.- Dzień dobry. Chciałbym przystąpić do realizacji 

programu dzisiaj zaplanowanego na komisji oświaty kultury i sportu. Ale zanim 

rozpoczniemy, chciałem sprawdzić obecność. Będę w kolejności alfabetycznej wyczytał 

nazwiska i bardzo proszę o potwierdzenie obecności. 

Pan radny, Marek Gołosz. 

Radny Marek Gołosz 

Dzień dobry. 

Witam serdecznie. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Obecny, dzień dobry, pani Edyta Danielczyk, pani radna Edyta Danielczyk  

Radna Edyta Danielczyk 

 Witam serdecznie   

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Dzień dobry, pani radna, pani przewodnicząca Barbara Konieczna 

Radna Barbara Konieczna  

Dzień dobry, obecna  

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Dzień dobry, pani radna Patrycja Kosowska -  Pawłowicz  

Radna Partycja Kosowska - Pawłowicz 

 Dzień dobry, obecna 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

 Dzień dobry,  pani radna Anna Krzystyniak  

Radna Anna Krzystyniak 

Dzień dobry, obecna. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

 Dzień dobry, pani radna Magdalena Łuka 
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Radna Magdalena Łuka 

Obecna. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Dzień dobry. 

Radna Magdalena Łuka 

Dzień dobry  

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Pani radna Aleksandra Pabian  

Radna Aleksandra Pabian 

Dzień dobry, obecna 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

 Jesteśmy obecni w komplecie. 

Radny Krzysztof Król 

Chciałem..  Panie przewodniczący, chciałem powiedzieć, że też jestem obecny. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Aaa, pan, pan radny Krzysztof Król, przepraszam  

Radny Krzysztof Król 

A luzik. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Pan radny Krzysztof Król, tak, teraz już na pewno jesteśmy w komplecie. Chciałem przywitać 

jeszcze pana prezydenta Macieja Gramatykę 

Zastępca Prezydenta Maciej Gramatyka 

 Dzień dobry. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

I panie dyrektor, panią dyrektor MCO panią Dorotę Gnacik i panią dyrektor biblioteki panią 

Annę Krawczyk oraz pozostałych gości obecnych .Otwieram teraz już oficjalnie posiedzenie 

komisji. I przechodzimy do realizacji porządku zaplanowanego. Ten porządek oczywiście 

został państwu przedstawiony.Czy ktoś do tego porządku chciał dzisiaj jakieś zmiany, 

korekty wprowadzić? Nie słyszę zgłoszeń, w takim razie przyjmuje, że będziemy go 

realizowali w zaproponowanym, w zaproponowanej formie. Punkt trzeci, punkt drugi to 

przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji oświaty kultury i sportu z dnia siedemnastego 

listopada dwa tysiące dwudziestego roku, tradycyjnie dostępny na tabletach, po zapoznaniu, 

czy państwo radni mają jakieś uwagi, czy wszystko się zgadza? Nie słyszę. Przyjmuje  

w takim razie, że porządne, że protokół został w tej treści przyjęty. Punkt trzeci, główny temat 

dzisiaj działalność biblioteki miejskiej, biblioteki publicznej, materiały i prezentacje mają 

państwo  w tabletach, w materiałach przed komisją, bardzo dziękuję za przygotowanie tych, 

tych materiałów i chciałbym mimo wszystko poprosić panią dyrektor biblioteki , żeby w kilku 
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słowach powiedziała nam o swojej pracy, o jednostce, którą prowadzi. Nie wiem, czy się 

słyszymy, czy pani dyrektor Anna Krawczyk jest.  

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Anna Krawczyk  

Przepraszam, już, działalności biblioteki w tym roku jest specyficzna jak dla wszystkich. 

Cieszę się, że w tej chwili biblioteki jako praktycznie jedyne instytucje mogą funkcjonować  

w miarę normalnie. Oczywiście z tymi przerwami, które były w ciągu roku, gdy były 

zamknięcia między marcem a majem, potem w listopadzie trzy tygodnie. No teraz od 

drugiego grudnia mamy bibliotekę otwartą. Działamy w reżimie sanitarnym, działamy  

z maseczkami, wszystkimi środkami ochronnymi, dystans społeczny, to wszystko, co, jakie 

są zalecenia biblioteki narodowej. Jakie są zalecenia głównego inspektora sanitarnego, to 

wszystko staramy się wykonywać i zachowywać. Co nam się póki co udaje, ludzie którzy 

przychodzą do biblioteki nasi czytelnicy dostosowują się do tych wymogów, raczej są 

zadowoleni z tego, że mogą korzystać, od szesnastego października otworzyły się, 

otworzyliśmy możliwość korzystania z wrzutni i z książkomatu,  co też troszeczkę 

rozładowało te kolejki i to, ten, tą chęć wypożyczenia książek i było to takie dla nas bardzo 

budujące, że jednak ludzie bez biblioteki nie mogą żyć, bo bardzo się cieszyli. Dostaliśmy 

naprawdę dużo telefonów, emaili z tym dziękując za to, że mogą ludzie korzystać z książek. 

W tej chwili jest też otwarta czytelnia, czytelnia naukowa bo czytelnia multimedialna  

i stanowiska wszystkie multimedialne komputerowe są dalej nieczynne, natomiast czytelnia 

naukowa jest czynna. Przyjmujemy czytelników na zapisy, na konkretną godzinę, ale 

dodatkowo wykonujemy tu pracownicy wykonują bibliografię na zlecenie, skanujemy 

materiały, które są potrzebne. Wysyłamy to wszystko bezpłatnie na maila, więc staramy się 

jak najwięcej zrealizować tych zleceń i zapytań i otworzyliśmy taką poradnię czytelni, 

odpowiadając tak naprawdę na, na wszystkie czy na większość pytań, które zadają nam 

czytelnicy i studenci, i uczniowie, bo prace jakieś no muszą pisać i szczególnie studenci do, 

do pracy i licencjackich i magisterskich potrzebują bibliografii i książek. Udostępniamy kody 

na i-buka. W tej chwili trwa procedura domówienia skrzynek do katalogu, do książkomatu, 

ponieważ no brakło nam tych skrzyneczek, mamy czterdzieści dwie skrzynki i one są 

naprawdę cały czas uzupełniane. Codziennie w książkomacie o, statystyka jest około stu, stu 

dwudziestu osób, więc jest to bardzo dobrze. Bardzo cieszę się to teraz powodzeniem, to, to 

nowoczesne rozwiązanie. No i staramy się jakoś przetrwać, w tej chwili wszystkie placówki 

na terenie miasta są otwarte, to tak w skrócie w to, co teraz to co, co mogę powiedzieć  

o czasie tej pandemii i tej epidemii, która, która jeszcze cały czas z nami jest, no był ten czas 

gdzie do marca biblioteka pracowała normalnie, więc do dwunastego marca odbywały się 

wszystkie nasze zaplanowane i zajęcia i warsztaty i spotkania autorskie i czytania dla dzieci 

więc to wszystko, co mogło się odbywać, to się odbywało do dwunastego marca, potem  była 

zamknięta biblioteka. Pracownicy wszyscy, no ci tylko, którzy nie byli na zwolnieniach, 

przychodzili do pracy i oni wykonywali prace takie wewnętrzne, zdołaliśmy dużo na nadrobić 

sobie w tym roku, bo przeprowadzono cztery skątra, czyli takie cztery spisy inwentaryzacyjne 

w czterech placówkach wszystkich zbiorów, które w tych placówkach się znajdują była 

reinstalacja systemu, która też powoduje pewną tutaj naszą pracę taką wewnętrzną, pod 

kątem tylko i wyłącznie systemu pro lip, no zrobiliśmy dużo ubytków, cały czas trwały 

zamawianie i zakup nowych książek. Ponadto nos pisaliśmy wnioski do, do różnych instytucji 

o  dofinansowanie różnych naszych prac, naszych, naszych projektów, trwała realizacja 

zakupu ministerialnych pieniążków, które dostajemy co roku, na zakup zbiorów, w tym roku 

dostaliśmy czterdzieści siedem tysięcy pięćset, no i oczywiście część naszych działań 

została przeniesiona do internetu. Nie zostawiam czytelnika pod takim hasłem, tam różnego 

rodzaju zagadki dla dzieci były i przedstawienia, które realizowali, czy opowiadanie bajek, 

które tak naprawdę były nakręcane i realizowane wyłącznie przez pracowników bibliotek,  

a szczególnie pracowników działów dziecięcych, były czytane książki, więc to, co się dało 
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zrobić w sieci i to, co uważaliśmy, że, że jest wartościowe i potrafimy to zrobić sami, to, to się 

okazywało cały czas do tej pory, zresztą udostępniamy też linki do różnego rodzaju spotkań, 

które odbywają się w innych bibliotekach, spotkań autorskich. Ostatnio nawet spotkanie ze 

znanym Grzegorzem Kasdepke, które się tam odbywały w innej bibliotece w Polsce, był link 

udostępniony można było to zobaczyć u nas, więc no staramy się jak możemy. Na pewno ta 

sytuacja nauczyła nas czegoś nowego, jakieś nowe doświadczenia i jakby staramy się 

dostosować do panujących warunków. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę państwa  radnych o zadawanie pytań. 

Radna Edyta Danielczyk 

Mam takie pytanie, jeżeli oczywiście. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Pani radna Edyta Danielczyk, bardzo proszę. 

Radna Edyta Danielczyk 

Chciałam zapytać, ze względu na to, że ostatnio mieliśmy kwestie biblioteki szpitalnej. Czy 

państwo planują jakąś reorganizację sieci, czy może bibliotek w sieci? Czy to gdzieś tam po 

prostu państwo raczej nie planują zmiany. Może nie wiem nowy jakieś, nowe miejsce, tak? 

Na przykład w Ciemnicach. 

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Anna Krawczyk  

Znaczy ja jestem jakby otwarta na różnego rodzaju propozycje, i im więcej bibliotek to dla 

mnie lepiej. Rzeczywiście no biblioteka w szpitalu tak, jak na wcześniejszej komisji już 

mówiłam jest, będzie połączona jak się te wszystkie procedury zakończą, ona będzie 

połączono z filią numer trzynaście, natomiast w tej chwili zrodził się też troszeczkę jeszcze 

inny pomysł i też technologia tutaj nam pomogła, ponieważ jest taki  Ja tutaj oczywiście, 

jeżeli państwo radni by zechcieli, mieszkańcy będą chcieli czy Cielmice, czy, czy Wilkowyje 

czy inna lokalizacja, która się okaże ważna, to możemy siąść do jakiś rozmów i coś 

zaplanować, ja myślę, że, że nie, nie byłoby chyba problemu z punktu widzenia biblioteki. 

Oczywiście, no tutaj czy też ważne są finanse i jakaś reorganizacja Ale jestem otwarta na 

tego typu propozycję, natomiast zrodził się też taki pomysł, teraz, bo, bo tak naprawdę ja tam 

pisałam  w w tym sprawozdaniu z działalności, że w tej chwili można zakupić coś takiego jak 

książkomat, tylko taki, który jest umiejscowiony poza siedzibą biblioteki, nazywa się to 

szuflandia, gdyby państwowych chcieli zobaczyć jak to wygląda, to jest bardzo nowoczesne 

urządzenie, to działa tak jak zwykły, ten nasz książkomat, który jest, działa na zasadzie 

paczkomatu, gdzie bibliotekarze wkładają zamówione książki przez czytelników przez 

internet  i to jest na terenie biblioteki, bo, bo musi się znajdować na terenie biblioteki. Tak , to 

szuflandia jest rozwiązaniem poza i nawet  tak sobie pomyślałam, że może i w szpitalu może 

i w Gemini Parku, bo taki był też kiedyś pomysł, żeby ustawić taką szafę, to działa 

troszeczkę na zasadzie takiej szafy jak, jak kupuje się napoje, czy czekoladki, czy jakieś tam 

słodycze na lotniskach, na dworcach, i tak dalej. Książki są załadowane do czterdziestu czy 

tam sześćdziesięciu skrzyneczek, skrzyneczki są przeszklone, także widać, jaka się 

znajduje, jaki tytuł książki jest w środku i wbijając kod na panelu do obsługi tego, posiadając 

kartę biblioteczną można tą książkę wypożyczyć bez obsługi w ogóle bibliotekarza. 

Oczywiście bibliotekarz musiałby tam co jakiś czas w zależności jakie było zainteresowanie 

dopełniać te książki, czyli dowozić, żeby sobie czytelnicy, będąc nawet na zakupach,  

w Gemini Parku, czy leżąc w szpitalu, mogli sobie wypożyczyć, a potem już oddawać do 
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biblioteki tutaj głównej, nawet przez rzutnie. To już bez znaczenia. To są oczywiście duże 

pieniądze, bo dzisiaj dostałam akurat, bo część pomyślałam, że mogę zapłacić z przychodów 

własnych, jeżeli starczyłoby mi na to pieniążków. No, dzisiaj dostałam szacunkowy koszt, 

byłoby to około stu osiemdziesięciu tysięcy, taka jeden taki, taka, taka szuflandia, czyli jeden 

taki, taka szafa z dostosowaniem, z oprogramowaniem i licencjami, tak to wygląda natomiast 

no może, możemy o tym pomyśleć na przyszłość. 

Radna Edyta Danielczyk 

Bardzo dziękuję. 

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Anna Krawczyk  

Proszę - Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Czy jakieś pytania? Bardzo proszę. 

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Anna Krawczyk  

Chętnie odpowiem na wszystkie. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

 Ja pozwolę sobie zadać w takim razie pytania. Po pierwsze chciałem podziękować bardzo 

za to, co codziennie, każdego dnia państwo przygotowujecie i robicie w tym trudnym czasie. 

Szczególnie, ja jestem zawsze wdzięczny, szczególnie poza tą bieżącą pracą książkową za 

prowadzenie tych cyklicznych zajęć, który kultury to jest dla mnie zawsze bardzo ciekawa 

propozycja, również kluby motyli książkowych dla tych maluchów, najmniejszych. Bardzo 

dziękuję. Natomiast czytając, czytając materiał, chciałem zapytać o kilka rzeczy. Tam 

wyczytałem, kiedy była mowa o likwidacji, likwidacji pozycji, ja rozumiem, że to jest 

naturalne, część pozycji jest już  nieaktualna, część jest zniszczona. Tam jest jakby taka dla 

mnie dysproporcja wartości pomiędzy likwidowanymi mówię o ilości jednostek,  

a zakupionymi. Mam nadzieję, że, że to może ten czas, kiedy jest, kiedy, kiedy można było 

się zająć taką gruntowną inwentaryzację spowodował, że jest taka dysproporcja, bo na 

pierwszy rzut oka wygląda jakby nasze zbiory troszeczkę się, uszczuplały. Prawda? I też 

moje pierwsze pytanie, gdyby pani mogła rozwinąć, jeśli pani pozwoli kolejne, dotyczące 

windykacji. No mamy niestety, my i pewnie jak, jak, jak większość bibliotek, kilku czytelników 

nieoddających na czas kilka spraw w sądzie. Gdybym mógł powiedzieć, gdybym mógł prosić 

o rozwinięcie tego tematu, jaki to jest duży problem? Bardzo proszę i chciałem jeszcze, 

mówiła pani dużo tych nowych technologiach. Bardzo mi się podoba pomysł szuflandii, tak, 

tych takich wypożyczalni zewnętrznych, ale chciałem zapytać o zbiory elektroniczne, bo 

część książek ma swoje wersje już dzisiaj wydawnictwa w formie e-buków. My też pewnie 

część zbiorów mamy, część, być może dygitalizujemy  Proszę powiedzieć, jak by od tej 

części również i to moje pytanie, dziękuję. 

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Anna Krawczyk  

Więc zaczynając od pierwszego pytania, rzeczywiście proces znaczy, jakby panujemy nad 

tym, nad tymi ubytkami w bibliotece one są niezbędne, choćby z tego względu, jak pan 

przewodniczący zauważył, że no, niestety część książek się deaktualizuje. Część książek się 

niszczy i czytelnicy, no nie oszczędzają i my oczywiście bierzemy opłaty za zniszczone 

książki. Ale faktem jest, że przez jakiś tam czas, jeżeli było, były nieubytkowane te książki, to 

one przez  ciągłe wypożyczanie, przez nie wiem, przemieszczanie się do magazynu, te 

książki się niszczą. My oczywiście każdy protokół ubytków jest przeglądany, jest 
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analizowany. Jeżeli jest ostatni egzemplarz książki w bibliotece w Tychach, to naprawdę się 

grubo nad tym zastanawiamy, czy ją wycofać, czy w ogóle książki, które są wycofywane, da 

się odkupić, czy da się je nabyć w tej chwili na rynku? Czy są wznowienia, na pewno ten 

czas spowodował to, że, że tych ubytków może i było więcej, bo było też na to więcej czasu. 

Pracownicy po prostu nie mając obsługi czytelnika, mieli na to więcej czasu. Ale ja tutaj 

przypomnę, że my cały czas jeszcze mamy książki, które dostaliśmy z WSZiNS. Dostaliśmy 

ze szkoły językowej. Swego czasu całe księgozbiory, z WSZiNS dostaliśmy trzy lata temu 

siedemnaście tysięcy książek. One nie były wprowadzone na, na inwentarz, więc część 

jakby naszych ubytkowanych jest zastępowane darami, bo dostajemy naprawdę, jak by tam 

spojrzeć na te sprawozdania to dostajemy książkę, kilka tysięcy książek wprowadzamy na 

nasze księgi inwentarzowe i są wycenione w tej chwili na około siedemdziesięciu tysięcy 

złotych w tym roku, więc to co my wycofujemy, bo jest zniszczone, czy zaczytane 

niejednokrotnie mamy już w zastępstwie książkę z daru, choćby, albo kupioną, więc no ten 

ruchy cały czas jest i on będzie. No, ja już nie mówię o tych deaktualizowanych, bo kiedyś 

dawno temu były takie listy, które książki  należy deaktualizować, które są teraz w tej chwili 

jest to tylko i wyłącznie rola bibliotekarza do, do i instruktora, gdzie przegląda są komisję 

ubytków robione tam, gdzie są remonty robione to też książki zniszczone są wycofywane. 

Tego księgozbioru mamy przybytków dość dużo, no biblioteki nie są z gumy. Ja tutaj 

cieszyliśmy się z mediateki, natomiast nam już teraz brakuje miejsca w magazynach. Więc to 

jest cały czas duży proces, bo my oprócz tego, że dostajemy po dwieście tysięcy złotych od 

miasta na zakup nowości, to dostajemy właśnie z ministerstwa kultury rokrocznie, w tym roku 

dostaliśmy mniej, ponieważ wymogi były i postawione kryteria, były bardzo wysokie, wkładu 

własnego. Natomiast w ubiegłym roku to była kwota dziewięćdziesięciu tysięcy  

w poprzednim roku było osiemdziesiąt, osiemdziesiąt sześć tysięcy. To jest około czterech, 

pięciu tysięcy książek zakupionych, więc , no my musimy też mieć miejsce żeby włożyć nowe 

książki. No, taka jest brutalna, prawda chociaż staramy się naprawdę nie robić tego 

pochopnie i każda, każdy taki protokół ubytków jest naprawdę przemyślany i komisyjnie jest 

to robione. Część rzeczy, tutaj już nawiąże, nawiąże do drugiego pytania. Część książek 

zubytkowanych to są książki od dłużników naszych. Dłużników mamy mało, nie mało tak 

około dziesięciu procent, czyli około dwóch tysięcy. To nie jest mało. To są dłużnicy, którzy 

są bieżący, bo tak się ich tak dzielimy na dłużników bieżących, czyli którzy, którzy z miesiąca 

na miesiąc tam nie wiem, nie przedłużają, mają jakieś tam  niskie kary po złotówkę za 

książkę, za jeden tydzień nieoddaną w terminie, ale  mówiąc o windykacji mówimy  

o czytelnikach, którzy nie oddali książek po czterech upomnieniach, bo do jeszcze niedawna, 

do biegłego roku biblioteka wysyłała trzy normalne upomnienia, potem czwarte upomnienie 

przed sądowe i dopiero piąte upomnienie było takie już skierowane, tak naprawdę na drogę 

prawną, gdzie kancelaria przygotowywała pisma, były sprawy kierowane do sądu. No to od 

nas wymaga ustawa o bibliotekach, ale przede wszystkim ustawa o finansach, więc  

o dochodzenie tych należności. Część już, część tych dłużników książki zwróciła, ale nie 

zapłaciła nam należności. Za przetrzymanie, za upomnienia i to są sprawy, które się toczą 

od lat. Taki sprawozdania, taki wykaz tych dłużników, ja obejmując to stanowisko, tak 

naprawdę dopiero zobaczyłam, ile tego jest i staramy się przez te kilka lat, rzeczywiście dużo 

nam się udało, bo i jest dużo spraw sądowych i oddajemy sprawę do komornika. To jest 

taka, no mniej przyjemna praca bibliotekarza. No ale musimy ją zrobić. Musimy te pieniążki 

wyegzekwować i najczęściej się udaje, ponieważ na sprawy sądowe i sądy na początku 

jeszcze, jak były oddawane te pierwsze sprawy dość szybko działało to i były przyznawane 

racja, przyznawana była bibliotece teraz różnie to jest, czasami jest obniżona, obniżona ta 

kara, że jest nieadekwatna z książką. Czasami jest oddalony proces, no to są sprawy już 

takie stricte sądowe, które się toczą. Jest bardzo dużo spraw, bo w tej chwili około 

osiemdziesięciu z tego roku, gdzie sąd zasądził nam pieniądze, zasądził, jak by biblioteka 

wygrała sprawę, natomiast no i ta ściągalność jest niemożliwa, ponieważ no ludzie nie mają 
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dochodów, żeby to zapłacić, więc tutaj odkładamy to znowu za rok  będziemy znowu 

ponownie się o to upominać, bo to dochodzenie jakby musi być, więc to jest taki trochę 

złożony proces, w tym roku też zresztą po kontroli finansowej doszliśmy, tutaj wspólnie do 

wniosku, że nie będziemy wysyłać czterech upomnień, tylko będziemy wysyłać pierwsze 

upomnienie, drugie upomnienie i trzecie upomnienie już będzie upomnieniem przed 

sądowym. Czyli tak naprawdę czytelnik po pierwsze dostaje informacje przez system, bo już 

biblioteka jest całkowicie skomputeryzowana i obojętnie, w której bibliotece wypożyczy 

książkę, dostaje po zresztą państwo, którzy korzystają z biblioteki to wie, widzą, jak to 

wygląda, że po miesiącu czasu przychodzi email z powiadomieniem, że się zbliża termin  

i prosimy o zwrot. No część czytelników reaguje, część nie reaguje i potem jak nie reagują,  

i w ogóle się nie kontaktują z biblioteką, no to niestety, no te koszty rosną dużym problemem 

jest też to, że my tak, jak tam, napisałam, zwracamy się do wind, do rejestru ewidencji 

ludności, żeby w ogóle odszukać tego czytelnika, bo niejednokrotnie jest tak że my wysyłamy 

pierwsze, drugie, tam trzecie upomnienie, a potem dopiero przychodzi informacja, że się 

człowiek wyprowadził że tam taki nie mieszka. Jakby druga część procedury jest 

realizowana, więc my się zwracamy do, do, właśnie do rejestru ewidencji ludności, do 

urzędu, albo nawet do Warszawy na Smyczkową rejestru w ogóle mieszkańców w Polsce, 

do odszukania takiego dłużnika, niejednokrotnie się to udaje, ale  no niestety jest to  

i czasochłonne i pracochłonne, a odpowiedzi nie zawsze są też od razu, dużo osób 

wyjechało za granicę, gdzie albo się kontakt urywa i nie ma, nie ma po prostu, nie ma 

człowieka, ale zdarzają się tacy, którzy sami po jakimś tam czasie się odzywają, że tak oni 

się przyznają. Oni, przykro im. I rzeczywiście mamy teraz takie sprawy, że z zagranicy ludzie 

nam płacą w ratach, albo czasami jest jedna, jednorazowa zapłata za te książki, bo jeżeli 

ktoś się zwraca do biblioteki, już zostanie wszystko zasądzone zwraca się do biblioteki  

z prośbą o rozłożenie na raty, czy umorzenie części, no to to wszystko jest jakby 

analizowane muszą być do tego dokumenty. To wszystko jest zgodne z uchwałą rady 

miasta, właśnie o dłużnikach i niejednokrotnie jest tak, że, że jakby no zgadzamy się na to, 

że, że rozkładamy na dogodne raty dla czytelników, żeby przynajmniej tak te kwoty spływały 

po pięćdziesiąt złotych miesięcznie, dla niektórych dwadzieścia złotych to jest dużo,  

a niektórzy potrafią przyjść zapłacić siedemset, czy dwa tysiące tak od ręki i tacy tacy 

dłużnicy też, też się zdarzają, więc jest to długi proces, no udało nam się rzeczywiście w tej 

chwili już to tak wypracować, bo nie ukrywam, że je dwie osoby w bibliotece zajmuje się, 

zajmują się tylko windykacją, więc trochę się martwimy, że takie mamy biuro windykacyjne, 

ale mamy nadzieję, że, że kiedyś to się zakończy ten proces rzeczywiście, bo dłużnicy 

pewnie będą zawsze i, no ale przynajmniej te sprawy, które trwają jeszcze zresztą była taka 

sytuacja, że bibliotece przyznawano możliwe, mogliśmy się ubiegać o, o pieniążki przez 

dziesięć lat, przez dziesięć lat można było dochodzić, z dwa tysiące siedemnastym bodajże 

roku czy osiemnastym została zmieniona ustawa, że to dochodzenie jest możliwe tylko przez 

sześć lat, więc  później jest przedawnienie, więc te cztery lata trzeba było jakoś no 

wyprowadzić prawnie i tutaj proceduralnie żeby to wszystko nam pasowało. Jesteśmy  

z wieloma prawnikami, zresztą tym którzy nas obsługują i, i jeszcze innymi kancelariami 

które jakby są na zlecenie tej kancelarii, którzy nam sprawy prowadzą, no i muszę 

powiedzieć, że dużo się udało zrobić i jakby idzie to do przodu, żeby żeby coraz mniej tych 

dłużników było. Pieniądze, które dostajemy, czyli te długi, które czytali, czytelnicy płacą 

bibliotece, przeznaczam tylko i wyłącznie na cele statutowe biblioteki, czyli w pewnym sensie 

oddaje je ludziom, bo za to są te tury kultury, za to są spotkania w portrety literackie, za to są 

książki nowe kupowane i inne zbiory, specjalne do biblioteki. Na nic innego te pieniądze nie 

są przeznaczone, tylko i wyłącznie na cele statutowe biblioteki, czyli gromadzenie  

i opracowanie zbiorów i  spotkania autorskie promujące czytelnictwo. Teraz, wspomniałam 

wcześniej o dokupieniu dwudziestu czterech skrzynek do książkomatu. To jest koszt około 

trzydziestu pięciu tysięcy złotych, do ośmiu tygodni będzie to zapłacone. Będzie to kupione. 
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Złożyliśmy zamówienie i za to również zapłacę z tych przychodów własnych. To jeżeli czy  

o windykację. Zbiory elektroniczne. Zbiory elektroniczne, czyli tak naprawdę zbiory 

specjalne, bo tak się nazywają te zbiory w bibliotece gromadzone, to są zbiory, to są 

audiobooki. To są płyty z muzyką, to są gry, to są  ikonografia, to to to są mapy, to są zbiory 

specjalne, jeżeli chodzi o zbiory elektroniczne, czyli tak naprawdę tutaj mówimy o płytach  

z muzyką, filmach i książce na audio, audiobookach. Zbiory, my przeznaczamy na to bodajże 

dziesięć tysięcy z pieniędzy z urzędów samorządowych i resztę przeznaczamy właśnie  

z przychodów własnych na zakup tych zbiorów, one rzeczywiście ukazują się czasami 

równocześnie z książką, czyli z nowościami wydawniczymi, które są. To są zbiory do 

odsłuchu na płytach. My je oczywiście zgrywamy i udostępniane czytelnikom,  coraz z roku 

na rok jest coraz większe zainteresowania tego typu zbiorami, szczególnie audiobookami. 

Ale i filmy, bo mamy najnowsze kupujemy, mamy zapłacone licencje, mamy parasol 

licencyjny mam płacimy zaiks, więc mamy też prawo udostępniać naszym czytelnikom te 

zbiory bezpłatnie, co też czynimy. A takie już naprawdę elektroniczna, elektroniczna czyli 

książka elektroniczna w postaci linków, to mówimy w tym momencie o i-boku librze, mamy 

podpisaną umowę z konsorcjum bibliotek województwa śląskiego podpisało umowę z PWN-

em i na tej platformie mamy około dwóch i pół tysiąca książek, tam są głównie książki 

naukowe i jest troszeczkę beletrystyki, ale głównie książka naukowa, przychodząc do do 

biblioteki czy dzwoniąc, czy napisząc nawet maila, czytelnikom w tej chwili udostępniamy 

kody i ten kod, jakby umożliwia wejście na platformę i zalogowanie się nim na platformę 

właśnie i-book libra, i tam można sobie książki przeszukiwać i można je czytać na 

komputerze, czy na tablecie, ściągnąć sobie w postaci właśnie książki elektronicznej i już 

samemu na, na jakimś urządzeniu sobie poczytać, przez jakiś czas zastanawialiśmy się, bo  

i w tamtym roku i tak naprawdę na początku tego roku, zastanawialiśmy się nad legimi, 

ponieważ jest to nowa, może już nie taka nowa ale bardzo dobra platforma książek 

elektronicznych, czyli właśnie, linków do do książek, tam praktycznie równocześnie się 

ukazują nowości edukowane i właśnie w postaci pdf, czy, czy mobi w tych różnych 

formatach. No koszt przystąpienia biblioteki w ubiegłym roku wynosił rocznie bodajże 

siedemdziesiąt tysięcy złotych, to jest dużo, my mamy na książki, na zbiory dwieście tysięcy, 

na gdybym miała na  legimi wydać siedemdziesiąt wydawało mi się to za dużo, tym bardziej, 

że to jest usługa, więc to nigdy nie będzie nasze tak naprawdę, tylko za dostęp, do, do, do tej 

platformy płacimy, ale w tym roku nawet miało powstać takie konsorcjum biblioteki  

w województwo śląskie miały zadeklarować jakąś kwotę i przymierzam się do tego, 

zadeklarowałam pieniądze które byśmy mogli przeznaczyć, żeby tak podobnie jak i-book 

libra , większość bibliotek na województwie śląskim by przystąpiła i jakiś pakiet legimi by 

nam dostosowało dla naszych potrzeb. Też z jakąś ilością książek. Ale sprawa się jakby 

sama rozwiązała, ponieważ  projekt obywatelski marszałka zakładał, był pomysł, był jeden  

z pomysłów, czy jeden właśnie z takich projektów, żeby zakupić dla województwa śląskiego 

legimi dla wszystkich bibliotek bezpłatnie, projekt, który kosztuje bodajże około milion 

czterysta tysięcy złotych, jeżeli ten projekt jak się pokazał, no to nie ukrywam, że  

głosowaliśmy na to, żeby się udało go przegłosować i się udało, bo to się bibliotekarze  

w województwie śląskim skrzyknęli i naprawdę żeśmy na to głosowali i udało się i za 

pośrednictwem biblioteki śląskiej w przyszłym roku legimi będzie do dyspozycji we 

wszystkich bibliotekach w województwie śląskim, bezpłatnie dla wszystkich czytelników, więc 

jest to naprawdę fajna sprawa. No i oszczędzi nam trochę tych pieniędzy naszych,  

a będziemy mieć dostęp i w tej sytuacji, która jest, w której znaleźliśmy się teraz, na pewno 

jest to bardzo dobre rozwiązanie, bo ja jestem takim bibliotekarzem z krwi i kości i uważam, 

że lepiej jak czytelnik przyjdzie do nas niż go tak odsyłamy, żeby sobie w domu wszystko 

załatwiał. Ale no sytuacja, no spowodowała, że trzeba się dostosować, więc taka usługa 

myślę, nie wiem, czy zaraz pierwszego stycznia, ale na pewno na, na pierwszym kwartale 

przyszłego roku ruszy i będą czytelnicy i mieszkańcy miasta Tychów mogli bezpłatnie 

http://bip.umtychy.pl/index.php?action=PobierzPlik&id=488746

Data wygenerowania dokumentu: 2024-07-27 18:39:02



skorzystać z legimi. To jeżeli chodzi o zbiory elektroniczne i jeszcze miałam mówić o, jeszcze 

o czymś ? 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Chyba wszystko, ja już zostałem, no ciekawie  

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Anna Krawczyk  

Bo ja mogę długo 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Bardzo, bardzo dziękuję, cieszę się,  ja też lubię dotknąć książkę, potrzymać w rękach, 

poczuć zapach książki, natomiast elektronizacja, czy czy czy czy e-booki, ja myślę, że 

chociażby takiej sytuacji, jak dzisiaj mamy, gdzie trudniej jest wychodzić, ale przede 

wszystkim postęp technologii i inne potrzeby młodszych. Myślę, że jak tylko jest taka 

dostępność, też sprzyja popularyzacji czytelnictwa i to czytelnictwo mam nadzieję, że będzie 

coraz większe. Bardzo dziękuję. Czy jeszcze jakieś pytania?  

Radna Magdalena Łuka 

Magda Łuka 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

 Bardzo proszę, pani radna Magda Łuka 

 Radna Magdalena Łuka 

Pani dyrektor, bardzo dziękuję, bo pięknie naprawdę opowiadała pani o bibliotece  

w Tychach, o bibliotekach,  jak panie tak opowiadają o książkach, to, to nie dziwię się, że na 

te spotkania przychodzą liczne rzesze słuchaczy natomiast ja mam pytanie, dotyczące legimi 

właśnie, czy to jest abonament roczny? Czy to jest projekt, który zakłada, że przez wiele lat 

będzie dostępne legimi, bo te siedemdziesiąt tysięcy, o których pani dyrektor wspomniała za 

udostępnienie tak, to jest jakby opłata na lata już, na stałe, czy? 

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Anna Krawczyk  

Nie, no właśnie nie, to są umowy roczne i jakbyśmy indywidualnie chcieli do tego przystąpić, 

to jest rok rocznie, no taki abonament na wyliczyli siedemdziesiąt tysięcy na, na te nowości 

na to co jest tak naprawdę atrakcyjne, natomiast ten projekt, który został przegłosowany  

w budżecie obywatelskim marszałka, no my jeszcze nie znamy dokładnie szczegółów jak to 

będzie, czy to będzie na rok, bo być może będzie tak jak z i-bookiem bo też tak zaczynało 

się, że biblioteka śląska zrobiła konsorcjum, potem się biblioteki coś tam dokładały, już nie 

były to duże pieniądze, bo w ciągu roku ja za tą platformę i-boog płacę około czterech tysięcy 

złotych, tam mamy dwa i pół tysiąca książek, jak będzie z tym legimi, jaki będzie bo tak 

naprawdę to zależy od przetargu i od tego jak się dogadają tam z firmą, bo tak, no trzeba 

zrobić przetarg, ale wiadomo, że firma legimi jest jedna i tych baz, takich książek 

elektronicznych nie ma, nie ma za bardzo w Polsce żeby z tego korzystać, więc no ja myślę, 

że będą dalej, dalsze rozmowy i że to nie skończy się tylko na rocznym abonamencie, bo to 

byłoby trochę niefajne myślę. Mam nadzieję, że będzie na dłużej. 

Radna Magdalena Łuka 

Właśnie to mnie zaintrygowało. Czy jeśli wy jako biblioteki miejskie musicie płacić roczny 

abonament, to jak to będzie wyglądało w przypadku województwa czy województwo 
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podpisuje ten projekt na dłużej? A czy umowę na dłużej i udostępni wam na dłużej, czy to 

jest jednorazowa taka akcja na rok tylko  

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Anna Krawczyk  

Ja, szczerze mówiąc też się nad tym zastanawiałam, co będzie po roku czasu? To cały 

projekt kosztuje, był tam wyceniony na milion czterysta tysięcy. Więc to są bardzo duże 

pieniądze, ale ja się jutro do instruktora biblioteki śląskiej zadzwonię i po prostu dopytam jak 

to wygląda i chętnie odpowiem. 

Radna Magdalena Łuka 

 Dziękuję bardzo  

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Anna Krawczyk  

Proszę. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Pani Edyta widzę, tak? 

Radna Edyta Danielczyk 

 Tak, tak, jeżeli mogę, ja chciałam, tylko chciałam powiedzieć, że kontaktowałam się  

z przedstawicielami rad osiedla Cielmice i Wilkowyje i oni byliny bardzo, bardzo wdzięczni za 

właśnie to, żeby można było tam u nich uruchomić biblioteki w jakiejkolwiek formie.  

W Cielmicach o ile wiem, to jest tylko możliwość wykorzystania szkoły, to znaczy się 

budynku szkoły tak, bo tam innych budynków nie ma, ale myślę, że też nie byłoby z tym 

problemu, bo tam są takie możliwe, zaplecze tak, że gdzieś tam jest, możliwa lokalizacja tak, 

żeby nie kolidowało to ze szkołą, tak? A mieszkańcy w dobie właśnie tego teraz, tego czasu 

kiedy no właściwie są, że tak powiem społecznie gdzieś tam izolowani z przyjemnością tak, 

korzystaliby z bibliotek, więc taki szeroki uśmiech od rad osiedla, tak kanałem biblioteki, to 

właśnie placówki tak, biblioteczne w tych dwóch dzielnicach. 

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Anna Krawczyk  

 Jeżeli państwo tylko dacie lokal i to ja na pewno książki się też znajdą. Ja tak jak 

powiedziałam, no my mamy jeszcze książki, nie wiem może części z państwa przypomnę, 

jak to było. Może państwo też doskonale pamiętacie, że w latach dziewięćdziesiątych,  

w latach później do, do przed dwutysięcznym rokiem były gromadzone książki do bibliotek, 

które nie istniały w Tychach. One były kupowane i magazynowane i trzy takie placówki miały 

powstać i nigdy nie powstały, łącznie z biblioteką główną. Ja nie mówię, że te książki 

wszystkie się nadają, ale my też ich nie wyrzuciliśmy. Część oczywiście została zniszczona, 

część się zdeaktualizowała i cześć z nich już jakby, no nie ma racji bytu, ale są książki 

jeszcze w dalszym ciągu w paczkach, które były prowadzone dla biblioteki głównej i my 

oczywiście wprowadzamy na, na księgozbiór tutaj czytelniczy, czy w wypożyczalni  

w bibliotece tutaj głównej, tej nowej głównej czyli mediatece, ale są i lektury i opracowania  

i klasyka, która się nie deaktualizuje w tych księgozbiorach, ja przypomnę że zlikwidowaliśmy 

przechodząc do mediateki, zlikwidowaliśmy jedną placówkę firmy czternaście na W, która 

była, my ten księgozbiór jeszcze cały czas mamy, nie, nie może nie w całości, ale on  

w magazynach jest, jeżeli potrzebujemy jakieś książki, a tam się znajduje, to my sobie ją po 

prostu na inną placówkę tej przekazujemy. Książki zostały zubytkowane, więc jakiś tam 

zalążek będzie, a tak jak mówię, dostajemy naprawdę bardzo dużo i to nowych książek od 

czytelników w darach. To jest kilka tysięcy, więc od czegoś można zacząć. Będzie lokal, 

siadamy i otwieramy. 
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Radna Edyta Danielczyk 

Fantastyczne, to ja myślę, że będę się uśmiechała do pana prezydenta, tak? Bo z nami jest 

jeszcze pan prezydent Gramatyka jakby nie było szkoły leżą w jego gestii, więc myślę, że da 

się coś zrobić. 

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Anna Krawczyk  

-Biblioteki też, to się uśmiechamy do prezydenta. 

Radna Edyta Danielczyk 

Tak dokładnie.  

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Dobrze, dziękuję bardzo. Czy jeszcze jakieś głosy w dyskusji. Ania? Nie słyszę, bardzo 

dziękuję, pani dyrektor, bardzo jestem podbudowany tą rozmową i tymi informacjami i mam 

nadzieję, że niebawem biblioteki będą mogły pracować już w normalnym rygorze, że 

będziemy mogli się spotykać, z książką nie  tylko poprzez wrzutnie i książkomat, ale 

będziemy mogli po prostu chłonąć tą atmosferę, jaką niosą za sobą biblioteki i normalnie 

korzystać z bibliotek, bardzo dziękuję. 

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Anna Krawczyk  

Też na to czekamy, dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Przechodzimy do realizacji punktu czwartego porządku obrad, zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały numer trzy przez pięćdziesiąt cztery przez osiemnaście 

rady miasta Tychy z dnia dwudziestego grudnia dwa tysiące osiemnastego roku w sprawie 

ustalenia sieci publicznych szkół podstawowych w Tychach i określenia granic ich obwodów 

od dnia pierwszego września dwa tysiące dziewiętnastego roku. Czy do tego punktu jest 

potrzebne wprowadzenie? Nie słyszę, otwieram w takim razie na dyskusję. Czy są jakieś 

pytania? Również nie słyszę. Mam nadzieję, że mnie słychać. I możemy przejść do trybu 

opiniowania? W takim razie będę odczytywał w kolejności alfabetycznej  państwa radnych  

i proszę o odpowiedź, czy, czy jesteście państwo za, przeciw, czy wstrzymuje się, pan radny 

Marek Gołosz? 

Radny Marek Gołosz 

Jestem za 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Dziękuję, pani radna Edyta Danielczyk. 

Radna Edyta Danielczyk 

Jestem za. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Dziękuję. pani przewodnicząca Barbara Konieczna. 

Radna Barbara Konieczna 

Jestem za 
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Przewodniczący Wojciech Czarnota 

 Dziękuję, pani radna Patrycja Kosowska-Pawłowicz. 

Radna Patrycja Kosowska - Pawłowicz 

 Jestem za. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

 Dziękuję. Pan radny Krzysztof Król. 

Radny Krzysztof Król 

Jestem za. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Dziękuję pani radna Anna Krzystyniak. 

Radna Anna Krzystyniak 

Jestem za. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Dziękuję, pani radna Magdalena Łuka. 

Radna Magdalena Łuka 

Jestem za. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Dziękuję i pani radna Aleksandra Pabian. 

Radna Aleksandra Pabian 

Jestem za. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Dziękuję. Ja również jestem za, opinia pozytywna jednogłośnie.   

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

Bardzo dziękuję.  

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Dziękuję. Punkty piąty, przyjęcie planu pracy komisji na pierwsze półrocze dwa tysiące 

dwudziestego pierwszego  roku.  Na poprzedniej komisji  zwróciłem się z prośbą o złożenie 

swoich propozycji do tego planu. Ja swoją propozycję  przedstawiłem i ten plan jest dostępny 

na tabletach i chciałbym, żebyśmy przez chwilę zastanowili się pod każdą datą na tym. Nad 

tym planem właśnie i ewentualnie zatwierdzili go sobie już momencik otwieram. Mamy sześć 

spotkań w pierwszym półroczu. Ja będę czytał główne tematy, które zaproponowałem.  

W styczniu działalność Miejskiego Centrum Kultury w tym filii w Wilkowyjach i Urbanowicach. 

Temat przewodni lutowego posiedzenia komisji, plany naborowe do szkół 

ponadpodstawowych na kolejny rok szkolny dwa dwadzieścia jeden dwadzieścia dwa. 
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Radna Edyta Danielczyk 

Czy można tak od razu zgłaszać swoje uwagi np. propozycję żebyśmy to rozszerzyli akurat 

ten plan czy czekamy do końca? 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

 Jeśli mogę, ja przeczytać do końca i sobie porozmawiamy W marcu proponuję 

podsumowanie realizacji budżetu obywatelskiego dwa dwadzieścia w części dotyczącej 

zadań z zakresu kultury i sportu. W kwietniu projekty dofinansowane z funduszu tyskie 

inicjatywy oświatowe oraz w ramach konkursu tyskie inicjatywy kulturalne W maju mamy 

zawsze duże punkty opiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu i sprawozdania z prac 

komisji naszej a w czerwcu proponuję wyjazdową komisję nowe obiekty sportowe MOSiR  

i tutaj oprócz areny lekkoatletycznej Jeszcze boisko tak zwany …przy alei Beskidzkiej. I to 

jest propozycja i otwieram oczywiście dyskusje. Bardzo proszę pani radna Edyta. 

Radna Edyta Danielczyk 

Ja bym chciała, żebyśmy w styczniu jeszcze na komisji tak omówili kwestię inwestycji takich 

gruntowniejszych? Tak, czyli przebudowy szkoły na Wartogłowcu tak między innymi, ale też 

takich inwestycji budynków szkolnych  które, w jakiś sposób tak będą czy wymagały 

pozwoleń na przebudowę. Tak o tym mówię, ale chodzi o takie właśnie inwestycje większe 

tak o tym mowa i może też drobniejsze. Jeżeli ktoś z państwa miał ochotę, bo wydaje mi się, 

że powinniśmy o pewnych rzeczach widzieć z pierwszej ręki, tak szerzej, że to dotyczy 

oświaty. No właśnie i tego, co się dzieje w naszych Tyskich budynkach, tak. 

Radny Krzysztof Król 

Mogę, panie przewodniczący?  

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę pan radny Krzysztof Król. 

Radny Krzysztof Król 

Jasne, koleżanko Edyto, ale wydaje mi się, że szkoła w Wartogłowcu już jest w budżecie  

i prace się lada moment zaczną także to jest  

Radna Edyta Danielczyk 

Tylko, że ja słyszałam ostatnio że czekamy jeszcze na możliwość dodatkowych inwestycji 

tak. 

Radny Krzysztof Król 

Ale te pieniążki dostaniemy chyba od marszałka na to co ja wiem i to już jest chyba raczej 

pewna sprawa także na tą inwestycję. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Czyli jeśli mogę się włączyć jeszcze w dyskusję Trochę to są sprawy oczywiście 

bezpośrednio związane z oświatą, natomiast to są sprawy typowo inwestycyjne. To to jakby 

sprawę inwestycyjne chyba trochę w innej komisji. Nie wiem czy to powinno znaleźć się  

w głównym temacie na którejś z komisji. 

 

 

http://bip.umtychy.pl/index.php?action=PobierzPlik&id=488746

Data wygenerowania dokumentu: 2024-07-27 18:39:02



Radna Edyta Danielczyk 

 To ja może wyjaśnię, dlaczego o tym mówię tutaj na tej komisji, a nie na inwestycji, tak.  

Z prostego powodu, bo przecież Wartogłowiec jest dzielnicą, która się ciągle rozbudowuje, 

tak. Przy okazji przebudowy tej szkoły mają powstać nowe sale. W związku z tym zmieni się 

zakres czy może pojemność tejże szkoły i też w ten sposób zmieni nam się siatka ulic, tak. 

Więc jakby nie było. Ja bym na przykład chciała wiedzieć, ile dzieci ostatecznie będzie 

chodziło do tej szkoły. Jakie państwo mają plany wobec tych uczniów, którzy ewentualnie  

w  szkole by się jednak nie zmieścili, tak. Do jakich placówek ich poślecie wcześniej, tak 

zanim to się zacznie dziać. 

Zastępca Prezydenta Maciej Gramatyka 

Czy można panie przewodniczący?  

Radny Krzysztof Król 

Ja bym też poprosił o głos?  

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę pan prezydent w pierwszej kolejności. 

Zastępca Prezydenta Maciej Gramatyka 

Ja bym chciał państwa prosić o to, żebyście jednak nie wprowadzali tego do porządku obrad 

spraw inwestycyjnych i remontowych, dlatego, że jest komisja, która właśnie takimi tematami 

się zajmuje. 

To nawet jest tak, że Miejskie Centrum Oświaty i pani dyrektor Gnacik nie zajmuje się 

inwestycjami, również szkołę na Wartogłowiecu oczywiście zna plany,  ale te wszystkie 

tematy takie inwestycyjno - remontowe one są tak naprawdę w innym pionie. Ja też się tym 

nie zajmuje, tylko pani prezydent Hanna Skoczylas i ona, tak podzieliliśmy się obowiązkami. 

Ona jest obecna komisja infrastruktury i myślę, że nic nie stoi na przeszkodzie. Co więcej, 

nawet nie wiemy, bo być może jest to w porządku obrad tamtej komisji albo może być, a pani 

radna może być również uczestnikiem obrad tej komisji, niezależnie od tego, czy jest jej 

członkiem czy nie, więc wydaje mi się, że to jest mnożenie trochę powielanie tematu. Druga 

sprawa już bardzo konkretna na tą szkołę w Wartogłowcu rzeczywiście dzisiaj dostaliśmy 

informację, że jest pięć milionów z funduszu, nie pamiętam inicjatyw lokalnych, który 

zaproponował rząd i pan premier Morawiecki i mamy z tego funduszu zdaje się piętnaście 

milionów, w tym między innymi jest pięć milionów na szkołę w Wartogłowcu, choć tak jak 

powiedział pan radny Król, ta szkoła w pełni chyba siedem milionów. Teraz nie pamiętam, 

ale była wpisana do budżetu niezależnie od tej kwoty, o której teraz przed chwilą 

powiedziałem. To tak tylko tytułem wyjaśnienia, że to już są pewne pieniądze, a odnośnie do 

tego, czy pani radna powiedziała, że się zmieni siatka ulic, ja myślę, że to jest temat, jak już 

będzie ten budynek jednak zrobiony, ale to pani dyrektor Gnacik może się wypowiedzieć 

natomiast dzisiaj te facto niewiele się zmienia poza tym, że inwestycja jest planowana, ale co 

do zasady ma pani rację, to bym już widział w posiedzeniu w porządku obrad tej komisji, 

czyli to co będzie wynikało z tego, że szkoła zostanie rozbudowana, ale kwestie inwestycyjne 

i remontowe to naprawdę proponuję, żeby zostawić w komisji infrastruktury, ustalić to  

z przewodniczącym. To też nam ułatwia pracę, bo w przeciwnym razie musieliby pracownicy 

wydziału inwestycji i remontów brać udział w posiedzeniach tej komisji tej drugiej, no o to się 

państwo podzielić w tych komisjach, żeby jednak branżowo się zajmować tematami. 
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Radna Edyta Danielczyk 

To właśnie już wyjaśniam, nie chodziło mi o kwestie finansowe, bo mieszkańcy wiedzą, że te 

pieniądze będą tak. Tylko pytanie mają takie, ile dzięki temu będzie więcej miejsc dla dzieci  

i czy jest taka szansa że wszystkie dzieci są zaopatrzone tak, bo mają powstać nowe klasy. 

To co jest dziwne dla mnie to to, że mówi się o przebudowie szkoły tak o połączeniu o sali 

gimnastycznej o kilku salach, ale kilku to znaczy ilu. No bo wiecie państwo to może być 

jedna dwie a może być siedem tak więc chciałbym po prostu wiedzieć tak. Nie tylko ja pytam 

ponieważ pytam w imieniu moich rodziców, moich byłych uczniów tak którzy są też tym 

zainteresowani. Mają młodsze dzieci i liczą na to, że z tej szkoły te dzieci będą mogły 

skorzystać w pełni. Więc nie chodzi o pieniądze. Chodzi mi o informacje dotyczące kwestii 

oświatowych. Dziękuję. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Dziękuję. To znaczy, jeśli mogę spuentować, jeśli chodzi o samą sam proces inwestycyjny, 

to zgodnie z kompetencjami naszej komisji my się tym nie zajmujemy. Natomiast proszę 

mnie poprawić i tutaj poproszę panią dyrektor. Ja rozumie, że w zakresie tego, jak ma 

wyglądać  sam budynek były prowadzone rozmowy zarówno z dyrekcją szkoły, że to nie jest 

w oderwaniu od realnych potrzeb placówki oświatowej robiona inwestycja i że te uzgodnienia 

po prostu były dokonane. I tak jest przygotowywana również ta inwestycja i realizacja. Czy ja 

się mylę?  

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

Pewne dane były przekazywane do działu inwestycji, ale na chwilę obecną nie Jestem  

w stanie powiedzieć, ile tam tych sal więcej powstanie, bo nie jest nam w Miejskim Centrum 

Oświaty znany ostateczny projekt. Ja powiem szczerze nie śledzę tak dokładnie inwestycji. 

Nie wiem, czy ten projekt jest już w ogóle ukończony, więc mówienie o jakiś nie wiem czy 

pani radna ma na myśli zmianę obwodów, to jest zdecydowanie za wcześnie. Ja nie mam 

pewności, nie mam tutaj wiedzy na ten moment, czy jest w ogóle skończony już dokładny 

projekt. Na pewno, znaczy generalnie decydując się w ogóle na tą inwestycje, nie robiliśmy 

tego myślą o tym, żeby powiększać obwód dzielnicy Wartogłowiec, bo w pewnym sensie 

granice dzielnicy wyznaczają ten obwód i na pewno nie zamierzamy go, nie zamierzamy go 

powiększać. Jeśli w szkole powstaną dodatkowe sale, to dobrze, mając na uwadze 

rozbudowę tej dzielnicy, tak jak pani radna mówiła. Ale myślę, że o tych sprawach takich 

organizacyjnych w szkole po rozbudowie to jest zdecydowanie za wcześnie mówić. Dziękuję. 

Radna Edyta Danielczyk 

To znaczy mam wrażenie, że chyba nie jest za wcześnie. To jest ta pora tak, bo jeżeli nie ma 

projektu, to zawsze jeszcze można coś zmienić. Tam jeszcze nic nie stoi. Wydaje mi się, że 

to jest ten moment, żebyśmy jeszcze podjęli ewentualne decyzje tak to tego co czy należy 

nie wiem bardziej o ten budynek rozbudować o część tak, ten łącznik rozbudować jeśli tak to 

w którą stronę? Czy w ogóle jest sens? No przecież proszę państwa czy to nie jest trochę 

dziwne? Przecież nie chodzi tylko o samą salę gimnastyczną, te dzieci faktycznie musiały 

wychodzić z budynku, żeby przejście choćby do sali gimnastycznej, to jedna grupa a druga 

żeby przejść do stołówki. Teraz podobno tak ma nie być tak, ale jeżeli mamy sytuację  

i mówię z własnego doświadczenia bo pracowałam w tej szkole, że w po niektórych klasach 

jest w stanie tylko uczyć się czternaścioro piętnaścioro  dzieci, bo więcej się nie zmieści no 

to wydaje mi się, że to chyba jest, jeżeli robimy wielką inwestycję, to sensownie jest 

zabezpieczyć te dzieci, żeby te klasy mogły być liczniejsze. Tak. Ewentualnie, żeby muszą 

więcej osób się zmieściło. 
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Radna Barbara Konieczna 

Jeśli można, panie przewodniczący 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę, bardzo proszę pani przewodnicząca 

Radna Barbara Konieczna  

Na temat rozbudowy szkoły podstawowej zespołu szkół właściwie, bo tam jest i przedszkole  

i szkoła podstawowa w Wartogłowcu. Rozmowy były prowadzone przez wiele, wiele lat i też 

na podstawie tego została przygotowana koncepcja z tej koncepcji wiele rzeczy wynika, ale 

ta koncepcja nie została sama sobie przygotowana tylko w ustaleniu jakby z dyrektorem 

szkoły, jak i również i radą rodziców, także na tak jak pani dyrektor Gnacik powiedziała, że 

nie ma też takiej potrzeby, aby rozbudowywać sieć, ponieważ też wiemy, ile tych dzieci może 

przychodzić do szkoły i też w Wartogłowcu nie będą klasy, które będą sobie liczyły 

dwadzieścia dwóch czy pięciu uczniów, tylko właśnie zdecydowanie te klasy są mniejsze, 

natomiast rozbudowa oczywiście będzie. Nie tylko samego łącznika i samej sali 

gimnastycznej, ale w związku z tym, że czekaliśmy na informację, ile tych pieniędzy 

dostaniemy z urzędu marszałkowskiego, to w tym momencie przypuszczam, że dwu tysiące 

dwutysięczny dwudziesty pierwszy rok to będzie właśnie rozbudowa tej szkoły, a za rok 

będziemy dopiero mówili, jakby o sieci. 

Radna Edyta Danielczyk 

Szanowni państwo, ja może się nie wyraźnie wyraziłam. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Tak, Jeśli mogę prosić pani radna?  

Radna Edyta Danielczyk 

To nie ta komisja? To my zajmujemy się oświatą w tym mieście. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Pani radna to bardzo proszę o sformułowanie ewentualnego tematu, który nie dotyka 

inwestycji. Który uwzględnia koncepcję, która dzisiaj już została przeprowadzona, biorąc pod 

uwagę... 

Radna Edyta Danielczyk 

Mam pytanie panie przewodniczący, pan zna tą koncepcję? Tak, proszę mi tylko przekazać, 

wskazać mi, gdzie ona się znajduje. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Pani natomiast doskonale wie, jak wygląda również możliwość inwestycyjna na tym terenie, 

bo my tam nie dysponujemy niestety jakimiś gruntami, pozwalającymi na rozbudowę do 

szkoły wielkości, chociażby tej, która jest na na Pogodnej. I to myślę, że rozmowy  

z najbardziej zainteresowanymi z dyrekcją tej szkoły z radą rodziców między innymi były 

prowadzone. Jeśli pani chce w tej chwili sformułować coś, co nie będzie dotykało wprost 

inwestycji. 
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Radna Edyta Danielczyk 

Ja przepraszam bardzo panie przewodniczący, czy mogę zadać pytanie, bo to co już pan 

powiedział to Słyszałam, a pytanie mam takie, czy pan może teraz z ręką na sercu 

powiedzieć jak ta koncepcja wygląda? Bo ja pracowałam w tej szkole parę lat i szczerze 

mówiąc, koncepcja była taka sala gimnastyczna, a jak dobrze pójdzie to coś jeszcze. Tak 

więc rodzice pytają konkretnie, co to ma być? I teraz kwestia gruntów przepraszam bardzo 

jasne nie powstanie szkoła na pogodnej ona nie jest tam potrzebna tak ale grunty czy 

miejsca tam jest sporo tak wbrew obiegowej opinii sporo rzeczy tam można jeszcze 

wybudować przebudować teren jest dość duży jedyny problem jaki tam jest to jest kwestia 

sieci tak jeżeli już i przekładek ewentualnych sieci o tym też szanowni państwo wiem tak 

tylko ja bym chciała usłyszeć żeby też rodzicom wyjaśnić jak w ogóle tak w tym momencie 

na dzień dzisiejszy jakie są plany? Tak, czy poza salą gimnastyczną mają być jeszcze 

dodatkowe sale ? Mówię, mówiliście państwo o tym, że klasy są wiadomo, szkoła jest 

nieliczna Tak, ale są klasy, które mają dwadzieścia cztery osoby. Tak i teraz pytanie, co 

będzie kiedyś dla dzieci obecnie w klasie szóstej będą chciały, czy będą miały iść do klasy 

ósmej to znaczy, że co niektórym dzieciom podziękujemy, bo się nie zmieszczą w szkole, no 

wydaje mi się to bezsensowne. Jeżeli wydajemy pieniądze wydajemy je po gospodarsku  tak 

jakoś tak, powiedziałabym jak dobry gospodarz tak, żeby to miało, by to służyło ludziom na 

lata, a nie żeby za dziesięć lat nagle się okazało, że trzeba coś jeszcze dobudować. 

Radna Barbara Konieczna 

Jeśli można panie przewodniczący, ja chciałabym tutaj... 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę, chociaż chciałem to skomentować. Bardzo proszę pani przewodnicząca. 

Radna Barbra Konieczna 

Jeżeli chodzi koleżanko Edytko ja wiem, że wszyscy z komisji jesteśmy zainteresowani od lat 

rozbudową tej szkoły i wiem, że oczekiwania, jakby są pani radnej zdecydowanie większe, 

ale nic nie stoi na przeszkodzie, żeby teraz złożyć taki wniosek, ale nie na naszej komisji, 

tylko podejść, bo mamy harmonogram komisji infrastruktury i żeby w planie na dwu tysięczny 

dwudziesty pierwszy roku w tej pierwszej pierwszym półroczu znalazł się temat rozbudowy 

szkoły na Wartogłowcu i wszystkie wątpliwości na pewno na tej komisji będą rozwijane  

a nasza komisja tak jak pan przewodniczący powiedział zakresy przedmiot działania naszej 

komisji nie obejmuje remontów całej infrastruktury poszczególnych budynków czy też 

inwestycji. Także ja ja tak, bym chciała zaproponować rozwiązanie tego powiedzmy sobie 

nie tyle to problemu, ale tej wypowiedzi pani radnej, żeby złożyć taki nawet temat komisji  

u pana przewodniczącego Sławomira Sobocińskiego i po prostu pani radna może też na tej 

komisji być obecna i składać wnioski. 

Radna Edyta Danielczyk 

-Czy ja mogę prosić, żeby na tej komisji bo oczywiście będę zgłaszała tak do styczniowej, 

czy do programu styczniowego, żeby na tej komisji był ktoś z MCO ewentualnie pan 

wiceprezydent Maciej Gramatyka. Przepraszam serdecznie, ale  naprawdę słuchajcie 

pieniądze pieniędzmi tak, ale my to robimy po coś tak te pieniądze wydajemy dla dzieci. 

Więc ja bym chciała wiedzieć, czy jest szansa, czy może ile dzieci z tego skorzysta? Tak 

żeby też tak jak powiedziałam uspokoić rodziców, bo oni tego się obawiają, że będzie sala  

i bardzo miło, że będzie, że będzie łącznik bardzo dobrze, ale nie zmieni się kwestia 

pomieszczeń tak czy ilości pomieszczeń i będzie ciągle ten problem, że tylko nieliczne klasy 

będą mogły uczyć się na tak zwanym poddaszu. Bo aż do momentu, kiedy ktoś na przykład 
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nie zmieni prawa bezpieczeństwa i nie stwierdzi że te klasy trzeba wyłączyć użytku tak, bo 

wiem o czym mówię  państwo też tam byli, widzieli klatkę schodową. Zawsze może się 

zdarzyć, że zmienił się na bardziej rygorystyczne właśnie przepisy związane tak z budynkami 

szkolnymi. W tym momencie tam im odpadnie całe poddasze będzie o dwie sale mniej. 

Radny Krzysztof Król 

Mogę? 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Proszę pan radny Krzysztof Król. 

Radny Krzysztof Król 

Pani radna Danielczyk, ja myślę, że nikt w mieście po prostu nie weźmie tych rzeczy pod 

uwagę, o których pani mówiła, a nawet jestem przekonany, że zostało to wszystko wzięte 

pod uwagę, bo taki jest etap projektowy, że na pierwszą konsultacje, a na podstawie 

konsultacji powstaje projekt i myślę, że pani może się gdzieś udać do urzędu i sprawdzić, co 

zostało w tej kwestii zrobione To pierwsza sprawa, a druga sprawa, panie przewodniczący, 

chciałbym jak najszybciej do punktów dopisać spotkanie z APN-em i żebyśmy zakończyli tą 

samą sytuację którzy zaczęli po prostu na sesji i na spotkaniu, które byśmy z nim mieli 

bardzo o to proszę . 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Dziękuję bardzo bym prosił o sformułowanie konkretnych… 

Radny Krzysztof Król 

 Ja to napisze jutro dobrze? 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

 to to dzisiaj musimy niestety zatwierdzić ten ten ten projekt, ten plan pracy komisji na na 

pierwsze półrocze, więc będę prosił. Jeszcze mamy pewnie chwile czasu będziemy 

dyskutować. Odnosząc się jeszcze do pani radnej do pani radnej Danielczyk. Proszę również 

o sformułowanie, ewentualnie jak miałoby temat tego naszego posiedzenia brzmieć, 

odpowiadając również na to co powiedzieli moi wcześniej zabierający głos koledzy radni, 

koleżanki, radne, z ręką na sercu mogę powiedzieć, że te konsultacje były zrobione. Ja 

pamiętam jeszcze, kiedy za te sprawy była odpowiedzialna pani prezydent Daria 

Szczepańska. Były takie spotkania robione i to wiem na sto procent natomiast rzeczywiście 

dzisiaj trudno jest mówić i projektować chyba nie było takie założenie czy ta szkoła będzie 

spełniała oczekiwania potrzeb za lat dziesięć piętnaście czy dwadzieścia. Dzisiaj ona ma 

spełnić oczekiwania na to, żeby przez najbliższych kilka lat w nowym nowej organizacji  

z ósmą klasą to funkcjonowało i myślę, że z ręką na sercu też każdy powie, że tak 

rozbudowany proces inwestycyjny skończy się dopuszczeniami tych budynków od strony 

ppoż i wszystkich innych inspektorów budowlanych.  I ta klatka schodowa i te poddasze 

również będzie uwzględniane. 

Radna Edyta Danielczyk 

 Ja tylko krótko treściwie. Nie mówiłam o konsultacjach, tylko mówią o koncepcji, więc jeżeli 

mogę, to proszę właśnie o to, żebyśmy mówili, proszę bardzo Krzysiu, ja wiem, zaraz będzie, 

pewnie masz rację. To jest bardzo ważne. 
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Radny Krzysztof Król 

Ja wiem jak przebiega proces po prostu projektowy od samego początku. 

Radna Edyta Danielczyk 

 Brałam udział przy budowie... 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę ja, bym chciał uporządkować tą dyskusję. Pozwolicie państwo, że ja będę, 

proszę się zgłaszać, a będę konsekwentnie udzielał głosu. Nie wchodźmy sobie w trakcie 

rozmowy na ten moment proszę Jeszcze raz, bo ja nie wiem co miałbym wpisać nad czym 

ewentualnie będziemy głosować, jeśli chodzi o Plan pracy komisji więc bardzo, bym prosił  

o to, żeby ostatecznie sformułować, bo o tym jak przebiega, jakie kto ma doświadczenia, jak 

przebiega proces inwestycyjny, to po pierwsze nie nasze kompetencje. Bardzo proszę  

o uporządkowanie, dobrze? 

Radna Edyta Danielczyk 

…a ja sobie to zapisze dobrze? 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

 Kto chce zabrać głos?  

Radny Krzysztof Król  

Ja bym chciał zabrać głoś. Chciałbym zgłosić ten wniosek swój tak formalny. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę pan radny Krzysztof Król. 

Radny Krzysztof Król 

Poproszę  o spotkanie wyjaśniające, tak jakby to dokładnie sformułować. Chodzi mi  

o spotkanie APNu z szefostwem GKSu Tychy w temacie jak przebiegają rozmowy pomiędzy 

nimi. Wyjaśnić tą całą sytuację która tam istnieje i chciałbym po prostu przy tym być. 

 Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Ja próbuję zapisać to to pytanie, natomiast to będę... Natomiast jeśli mogę to... 

Radny Krzysztof Król 

To spotkanie z APNem z GKSem Tychy w sprawie rozmów na temat dalszej przyszłości tych 

dwóch klubów. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Ja chciałbym swoje zdanie, swoją wątpliwość wyraźnie wyrazić. APN jest niezależną, 

niezależnym stowarzyszeniem, podobnie jak mieliśmy na komisjach, kiedyś  klub ronin czy 

pływaków, którzy oczywiście działają na działają na terenie miasta Tychy. APN korzysta do 

tego ze środków, które są przekazywane z budżetu. Z tego, co ja się orientuje, te środki są 

przyznawane i rozliczane według konkretnych zasad. Ja mam wątpliwości, czy oczywiście 

możemy prosić APN o to, żeby przyszedł. Natomiast moim zdaniem trochę wychodzimy 

znowu poza zakres. Bo ja rozumiem, jesteśmy zainteresowani rzetelnym wydatkowaniem 

i efektywnym wydatkowaniem z budżetu, ale proszę zwrócić uwagę, że te pieniądze są 

przyznawane po zaopiniowaniu przez zespół, który przyznaje i rozdziela pieniądze, 
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przyznaje, czy proponuję przyznanie grantów. Tak to nazwę. Jest opiniowane przez radę 

sportu, gdzie mamy swoich przedstawicieli. A na końcu decyzja należy do pana prezydenta  

i ja mam takie mam odczucie, że w zakresie samego budżetu, samego budżetu, czyli 

wysokości przekazanych środków i rozliczenie zadań, na które mają zostać wykorzystane  

i sposobu rozliczania. To być może tak, chociaż nie wiem, czy my jako jako komisja oświaty 

czy bardziej jako komisja rewizyjna. Natomiast rozumiem, że prośba jest o to, żeby zapoznać 

się jakie jak te pieniądze efektywnie są wykorzystywane przez APN i czy konflikt nie wiem 

czy mogę tak to nazwać ale jakiś spór z.... 

Radny Krzysztof Król 

Został rozwiązany. 

 Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Czy został rozwiązany i jak on ewentualnie wpływa na realizację zadań zleconych przez 

urząd miasta z pieniędzy które my w budżecie przyznajemy .Tylko chyba formalnie w formie 

sprawozdania. 

Radny Krzysztof Król 

Super.  

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Natomiast dla mnie trochę nie jest tu stroną mimo wszystko APN, ale oczywiście możemy ich 

zaprosić i żeby się pochwalili ale chyba nie żeby żeby rozliczać bardzo proszę. 

Radny Krzysztof Król 

Ale mogę jeszcze coś powiedzieć?  

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę pan radny Krzysztof 

Radny Krzysztof Król 

Ja idę tokiem rozumowania pani przewodniczącej Rady Miasta, która zasugerowała tą 

płaszczyznę na na ostatnim spotkaniu i na ostatniej naszej sesji . Może pani Basia by się 

wypowiedział w tej kwestii. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Ja chciałem tylko powiedzieć, że na ten moment  będę raczej przeciwny, żeby zapraszać 

APN w jakiejś innej sprawie niż tylko ewentualnie prezentacji, tu musimy się zastanowić,  co 

dobrego robią dla mieszkańców,  dla miasta Tychy z pieniędzy, które im udostępniamy. 

Radna Barbara Konieczna 

 Panie przewodniczący, jeśli można,  w tym temacie. Myślę, że spotkanie, które się odbyło,  

w udziale z radnymi, jak i również przy udziale pana prezydenta, jednoznacznie zostały 

wyjaśnione rozliczenie ośmiu procent w skali budżetu APNu czyli to czterysta tysięcy które 

dostawali w ramach programów i zostało to solidnie rozliczone przez APN . Natomiast w stu 

procentach pan przewodniczący ma rację, że my jako radni możemy ewentualnie poprosić 

prezesów czy przedstawicieli z APNu by w celu przedstawienia nam ewentualnego 

programu, ale w ramach tylko i wyłącznie tych ośmiu procent. Tylko ja się pytam bo rok dwa 

tysiące dwadzieścia się kończy, więc rozliczenie tych środków już nastąpiło. Przypuszczam, 
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że następne projekty zostały z APNu złożone do MOSiR-u, aby otrzymać w jakiej skali to nie 

wiem, o jakie środki się starali, jak i również nie wiem, czy one już zostały przyznane. Także 

jeżeli pan radny Król chciałby, aby takie spotkanie w spotkaniu, właściwie posiedzenie 

komisji odbyło to bardzo, bym prosiła o sprecyzowanie tematu, nie wniosku, tylko tematu 

tego spotkania. Konkretnie, bo za chwilę będziemy głosować. 

Radny Krzysztof Król 

Panie przewodniczący, mogę coś powiedzieć?  

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę pan radny. 

Radny Krzysztof Król 

Widzi pani przewodnicząca pani powtarza to co powiedział APN o ośmiu procentach  

a sprytnie dodali działalność swoją APNu połączyli ze szkołą, do której my nic nie mamy jak 

pani te dwa finansowe dołoży sobie sprawdzi to, to zobaczy pani że to jest osiem procent  

z całości działalności a samego APNu ze szkółki na który miasto daje kasę i pieniążki to jest 

trzydzieści procent i to jest właśnie te rzeczy które chciałem wyjaśnić te półprawdy które 

zostaną rzucane w eter i nie do końca są wyjaśnione na przykład sama pani słyszała mówili 

o pięciu tysiącach przekazanych. 

Radna Barbara Konieczna 

Proszę się nie posługiwać moim imieniem co ja słyszałam to sama wiem bardzo proszę żeby 

pan radny tylko i wyłącznie wyrażał opinie, wnioski w imieniu swoim bardzo o to proszę. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota  

Szanowni państwo jest gorąco w dyskusji. Ja bym bardzo prosił, żebyśmy próbowali 

kierować się w stronę jakiegoś rozwiązania. Dużo jest tutaj mowy o finansowaniu  

i pieniądzach. 

Radny Krzysztof Król 

Mogę coś sformować, coś powiedzieć?  

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Ja mimo wszystko nadal uważam, że to jest poza troszeczkę kompetencjami, czy  zakresem 

działania naszej komisji. Bardzo proszę pan radny Krzysztof Król. 

Radny Krzysztof Król 

Dobrze, to w takim razie odpuszczam tą całą sytuację i pociągnę sobie to w inny sposób. 

Dziękuję. 

Radna Edyta Danielczyk 

Przepraszam bardzo, ale mam pytanie to, od czego my właściwie jesteśmy, jeżeli dzieje się 

coś, na co idą publiczne pieniądze. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Bardzo prosiłem o to, żeby zgłaszać się do rozmowy. Bardzo proszę pani rada Edyta. 
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Radny Krzysztof Król 

… Koleżanki radnej 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Pani radna Edyta Danielczyk, bardzo proszę. 

Radna Edyta Danielczyk 

Ja naprawdę nie rozumiem jednej rzeczy, skoro mamy teraz większe możliwości niż 

mieliśmy do tej pory tak, bo ustawodawca nam pozwolił nam radnym na kontrolę. Tak to 

dlaczego ciągle słyszę na radzie że czegoś nie można, na komisji tak, że czegoś nie 

możemy sprawdzić, szczególnie jeżeli mówimy o pieniądzach publicznych. To są jednak 

pieniądze wydawane z naszych podatków, naszych mieszkańców, więc jakby no siłą rzeczy 

tak samo jak inwestycja w szkołę tak czy właśnie APN cokolwiek innego, jeżeli gdzieś idą 

pieniądze publiczne, to wręcz mamy obowiązek, żeby to sprawdzać czy na pewno idą na 

właściwe cele od tego nas mieszkańcy wybrali Tak. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Dziękuję. 

Radna Patrycja Kosowska - Pawłowicz 

Panie przewodniczący, czy mogę zabrać głos. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Ja dokończę swoją sentencję. 

Radna Patrycja Kosowska - Pawłowicz 

Dobrze Przepraszam. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Chciałem powiedzieć, że każda komisja ma swój zakres kompetencji. Nie powinniśmy 

wchodzić oczywiście my jako radni jesteśmy reprezentantami mieszkańców i oczywiście 

możemy w sposób statutowy, dozwolony szukać odpowiedzi na pytania, jeśli mówimy  

o przekazanej przypadku  tej, o której mówi tutaj pan radny Krzysztof Król, tej ostatniej 

związanej z APNem przekazaniu środków pieniężnych z budżetu miasta Tychy i jego 

wydatkowaniu i rozliczeniu. To ja rozumiem, że w tym zakresie możemy pana prezydenta  

i zarząd próbować pytać o to, ale do tego mamy również odpowiednie komisje, które się tym 

zajmą i tylko tyle chciałem powiedzieć. Pani przewodnicząca Patrycja Kosowska, bardzo 

proszę. 

Radna Patrycja Kosowska –Pawłowicz 

 Dziękuję, mam takie nie za bardzo rozumiem o co chodzi radnemu przez Krzyśkowi Królowi, 

bo na spotkaniu, na którym też byłam obecna Pan prezydent dwukrotnie podkreślił, że 

kwestia rozliczenia dotacji jest na pewno wykonana. Dobrze rozlicza to MOSiR, więc tutaj 

jakby ja nie mam wątpliwości, że ta dotacja nie została rozliczona w sposób jakiś wątpliwy, 

środki zostały rozliczone w sposób prawidłowy. MOSiR  to zweryfikował, ale po tym są 

powiedział radny Krzysiek Król wnioskuję, że jakby on chce zweryfikować wysokość budżetu, 

jeżeli chodzi o sam APN a nie APN i sms jeżeli mogłabym o odpowiedź, bo chciałabym 

usystematyzować, bo fakt było powiedziane powiedziane, że dotacja stanowi osiem procent 

całego budżetu, ale rozumiem że radny Król ma informację że jednak to stanowi jak 
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usłyszałam trzydzieści procent budżetu samego APN- u więc bo tak nie za bardzo wiem 

dlatego prosiłabym o wyjaśnienie czy to idziemy w takim kierunku czy chcemy to sprawdzić 

tylko pod kątem APN-u, będę wdzięczna 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Dziękuję bardzo znowu znowu dotykamy kwestii finansowej i złotówek. Rozumiem, że pana 

prezydenta, który rozlicza się z budżetu, ewentualnie będziemy o to pytać. Ja z tego co 

wiem, jeśli chodzi o przyznawanie dofinansowania tak mi się wydaje, proszę mnie poprawić, 

jeśli się mylę jest komisja, która wnioskuje. Jest również rada sportu, w której mamy swoich 

przedstawicieli, która to opiniuje. Ja nie pamiętam dokładnie, kto jest w tej radzie sportu ,ale 

może to jest kwestia kwestia dopytania. 

Radna Barbara Konieczna 

 Więc Już panu mówię, panie przewodniczący, dwóch radnych z naszej rady miasta. Pan 

Krzysztof Król jest w radzie sportu i drugi Pan radny Sławomir Wróbel. 

Radna Edyta Danielczyk 

To by znaczyło, że pan czy pan Krzysztof Król wie więcej niż my, bo wie na bieżąco, tak więc 

możliwe, że te informacje są prostu wiarygodne. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Szanowni państwo ja nadal. Szanowni państwo nadal bardzo bym prosił, żebyśmy próbowali 

już formułować ewentualne tematy . 

Radna Edyta Danielczyk 

W takim razie mam temat działalności … 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

W zakresie w tym zakresie. Jeżeli jesteśmy przy temacie APNu ja widzę możliwości 

ewentualnie tematu pod tytułem może nawet nie wprost wydatkowanie, ale udział organizacji 

pozarządowych realizujących  zadania na rzeczy kultury fizycznej i sportu na terenie miasta 

Tychy mające wsparcie finansowe z budżetu miasta Tychy. To jedynie taki zakres, bym tutaj 

widział na szybko wymyślony. Bardzo proszę pani radna Edyta Danielczyk chyba się 

zgłaszała. Tak. 

Radna Edyta Danielczyk  

Tak ja mam dwa tematy, to znaczy pierwszy z nich związany właśnie z tym, co będzie po 

rozbudowie szkoły. Tak  rozbudowy szkoły na Wartogłowcu, czyli temat mógłbyś mieć tak tak 

aby planowana działalność  szkoły zespołu szkolno przedszkolnego numer trzy  po 

zakończeniu inwestycji rozbudowa szkoły. Wtedy będziemy wiedzieli, ile według koncepcji 

tak ma być tam sal, ile może być więcej dzieci, jak to by ewentualnie wyglądało, żeby też 

właśnie przekazać rodzicom tak. Ja rozumiem, że na styczeń jeżeliby okazało się, że APN 

jest ważniejszy to może po prostu przełożyć potem na luty tak gdzieś tam styczeń i luty 

gdzieś o tym możemy powiedzieć  też temat poruszyć i drugi temat on się pojawi mam 

nadzieję tak przy okazji naboru do szkół czy planowanego naboru do szkół tych klas które są 

otwierane to jest temat z marca jak mnie pamięć nie myli przepraszam bo niestety padł mi 

tablet więc tam informacja o tym jakie są planowane klasy będziemy mieli w marcu tak. 
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Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Plany naborowe do szkół ponadpodstawowych szesnastego lutego  

Radna Edyta Danielczyk 

A przepraszam bardzo w takim razie też szesnastego lutego.  Ja bym chciała przy okazji, 

żebyśmy poznali wyniki matur tegorocznych. Już łącznie z tymi wynikami, które są we 

wrześniu i tłumaczenia, że my jesteśmy kuratorium, nie sprawdzamy szkół,  dla mnie jakieś 

są zupełnie niejasne, bo proszę zauważyć, że to potem my decydujemy tak, ile klas będzie, 

w której szkole i myślę, że dobrze byłoby o to apeluje po raz kolejny, żeby porównać, jak 

wyglądają wyniki matur. Wiadomo, że w tym roku te matury były dla uczniów trudniejsze, bo 

w trudniejszych warunkach, ale jednak na przestrzeni lat pewne fakty widać tak. Łącznie  

z tym ile jakie profile tak można byłoby też otwierać tak, bo to co się dzieje pamiętacie 

państwo szkoły dostają w marcu informację, że będą po trzy klasy, więc oni nie mają wyboru, 

kiedy okazuje się, że nabór będzie większy w lipcu, muszą otwierać te klasy, które 

zadeklarowali w marcu. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Proszę o sformułowanie pytania znaczy tematu. 

Radna Edyta Danielczyk 

Temat przepraszam bardzo, wyniki maturalne tak egzaminów maturalnych i egzaminów oraz 

zróbmy sobie też zawodowych w roku szkolnym dwaj tysiące dziewiętnaście dwadzieścia  

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

Panie przewodniczący, czy mogłabym w tym temacie jedno zdanie. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Proszę pani dyrektor. 

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

Chciałam tylko przypomnieć, że wyniki matur i egzaminów na koniec klasy ósmej wyniki  

w szkołach zawodowych były zaprezentowane państwu radnym na sesji październikowej  

w sprawozdaniu oświatowym sprawozdanie jest dostępne na stronie portalu oświatowego. 

Tam są wszystkie wyniki. 

Radna Edyta Danielczyk 

Oczywiście, że są jakby powiedzmy, że już sobie to sprawdzam, dlatego gdyby nie to, to 

bym w ogóle tego tematu nie ruszała tak, ale skoro pewne sygnały tak bardzo już teraz 

wyraźnie widać ja myślę, że musielibyśmy to sobie Jeszcze raz przedyskutować. Tak, czyli ja 

myślę, że propozycja, którą państwo zapewne nam zaprezentują w lutym plus to, co już 

wiemy na temat wyników i dobrze byłoby radnym przypomnieć tym, którzy no nie mają takiej 

możliwości, żeby to sprawdzić jak to wyglądało tak, no i przez jakieś wnioski państwa, to co 

do tej pracy i rzeczy właściwie do tego skąd taka, tak rozbieżność tak i teraz to co 

powiedziałam jeżeli do tej pory to się nie sprawdzało to co państwo proponowali czyli dajemy 

konkretną ograniczoną ilość klas dyrektorom i nauczycielom tak żeby tam podjęli decyzję 

jakie profile mają być a potem tylko po prostu klonujemy klasy tak, bo jak inaczej nazwać tak 

jeżeli w szkole mamy klasę mat fiz jeden mat fiz dwa hmm historia Angielski, angielski może 

nie, historia wos tak jeden historia wos dwa czy biologia chemia jeden biologia chemia dwa 
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to może zamiast sześciu klas skopiowanych tak o profilach utworzyć sześć klas gdzie te 

profile będą różnorodne i będę dawał już możliwości.   

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Pani radna wprowadzając ten punkt rozumiem że my nic więcej się nie dowiemy poza to co 

jest już dostępne  w tym sprawozdaniu o którym mówiła pani dyrektor Gnacik. Natomiast 

możemy to zestawić z planami naborowymi do szkół ponadpodstawowych w roku dwa 

tysiące dwadzieścia jeden dwadzieścia dwa, które mamy zaplanowane na szesnastego 

lutego tego roku. Ja nie rozumiem po co wprowadzać coś, co jest znane. 

Radna Edyta Danielczyk 

Panie przewodniczący tak pytam, mam pytanie, widział pan cyfry tak czy coś z tych cyfr dla 

pana wynikało? 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Pani radna bardzo bym prosił mimo wszystko systematyzować tą dyskusję i bardzo proszę 

teraz proszę zająć nie wchodzić w połowę zdania. Proszę wyrazić swoją swoją opinię. 

Radna Edyta Danielczyk 

Uważam, że plany naborowe trzeba zestawić z wynikami matur i wynikami egzaminów 

zewnętrznych i zobaczyć na przestrzeni lat, jak to wszystko funkcjonuje. Tak, to znaczy jak 

to się dzieje, że mimo że teoretycznie tak mamy dobry system, to jednak wyniki matur 

pokazują, że są szkoły, które idą coraz bardziej do góry i są szkoły, które coraz bardziej na 

dół. A jeżeli którejś szkoły z jakiegoś powodu nie zapewniają absolwentom odpowiedniego 

poziomu edukacji tak, bo te dzieci, potem muszą iść na studia, powinny iść na studia. To są 

ogólniaki to w takim razie pytanie, co należy zrobić, żeby to zmienić? Może trzeba zmienić 

profile? I w tym momencie mówimy o naborze tak ewentualnie, jeżeli mamy dobre szkoły, 

które dają uczniom tak możliwość uzyskania świetnych wyników matur, a potem zdobycia 

tego wykształcenia marzeń tak to w takim razie, czy czasem nie byłoby sensownie  

i rozszerzyć dać możliwości tak dyrektorom, żeby rozszerzyli ofertę? Nie na zasadzie 

dublowania trzech profili w szkole, bo na początku w marcu założyliśmy, że uczniów będzie 

tylko powiedzmy dziewięćdziesięciu tak, a potem nagle się okazuje, że jest ich stu 

pięćdziesięciu albo jeszcze więcej. Więc o to chodzi tak o to, żeby nasza, żeby działalność 

szkół, mogła być też bardziej efektywna, tak?  

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Dziękuję bardzo, dziękuję bardzo czytając pani formułowany temat czytam. Wyniki maturalne 

i egzaminów zawodowych w roku szkolnym dwa tysiące dziewiętnastym dwa tysiące 

dwadzieścia Uważam, że to są dane już nam przekazane i one... 

Radna Edyta Danielczyk 

W takim razie ja zmienię te wyniki, ale wnioski wypływające z wyników maturalnych  

i egzaminów zewnętrznych, dotyczące naboru. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Proszę chwileczkę jeszcze się zastanowić, spisać, sformułować to pytanie i za moment 

jeszcze wrócimy. Ja jeszcze jeszcze będziemy rozmawiać, bo widzę, że to tak mocno nam 

się zmienia. Dobrze?  
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Radna Magdalena Łuka 

Czy ja mogę prosić o głos Magda Łuka? 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę pani radna Magdalena  Łuka. 

Radna Magdalena Łuka 

Ja bym bardzo prosiła o wprowadzenie do planu w naszej komisji punktu dotyczącego 

edukacji młodzieży pod kątem depresji i problemów takich międzyludzkich, tak między 

dziećmi i przemocy w domu, ponieważ znaleźliśmy się w okresie, kiedy naprawdę bardzo 

dużo dzieci ma z tym ogromne problemy, to chciałabym się dowiedzieć, czy Instytucje miast 

miejskie planują jakieś kampanie z tym związane albo jakiekolwiek działania tak w szkołach. 

W jaki sposób będą wspierać młodzież po tym trudnym czasie dla młodzieży?  

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

I dziękuję. Również proszę o sformułowanie konkretnego tematu jakim mielibyśmy się 

zajmować Rozumiem, że tutaj jeżeli chodzi o termin tutaj pani nie wskazuje pani?  

Radna Magdalena Łuka 

Nie wskazuje. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Proszę jeszcze jeszcze o doprecyzowanie w formie tematu. Dobrze?  

Radna Magdalena Łuka 

Właśnie nie wiem, czy plany czy założenia miasta w temacie problemów młodzieży po 

pandemii na przykład dzieci i młodzieży po pandemii. No ja myślę, że to może może być pod 

kątem edukacji. Może być pod kątem znaczy może być jakby i edukacyjnie i może być przez 

różne jednostki tak przedstawiona. Przez poradnię psychologiczno-pedagogiczną przez 

MCO czy przez wydział spraw społecznych i zdrowia po prostu, czy miasto odnajdzie sposób 

na to, żeby pomóc dzieciom i młodzieży?  

Radna Barbara Konieczna 

Tematów do pracy komisji, do dnia dzisiejszego, nikt z nas nie przesłał ani jednej propozycji, 

w tej chwili, oczywiście zawsze na komisji, kiedy przegłosujemy ostateczny plan jest taka 

możliwość, żeby składać, ale jeżeli składa się już te tematy, to powinno być przez Państwa 

sprecyzowane, prawda. Nie, w tej chwili na zasadzie, że Pan Przewodniczący ma ustawiać 

temat, tylko proszę sprecyzować dosłownie w jednym zdaniu, wracając do apelu, jeszcze raz 

podkreślę to, co Pan Przewodniczący powiedział, my nie jesteśmy jako komisja do zbadania, 

nasza komisja do zbadania spraw finansowych. My możemy rozmawiać na naszej komisji, 

składać wnioski pod kątem merytorycznym i bardzo bym Państwa prosiła, żebyśmy się na 

tym skupili, też taka moja prośba do Madzi Łuki, pod względem psychologii, tak dalej, mamy 

Komisję Zdrowia, chyba, że zobaczę, posłucham, jak ten wniosek konkretnie, jak ten temat 

będzie sprecyzowany Komisji, bardzo bym prosiła Panie Przewodniczący, żebyśmy już  

w jakiś sposób, podchodzili do głosowania, ale niech Radni nie tworzą tej chwili, nie 

wiadomo jakie tematy, tylko niech konkretnie je zgłoszą. 

Radna Magdalena Łuka 

Bardzo proszę o głos. 
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Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Dziękuję Pani Przewodniczącej, bardzo proszę, żebyśmy już  dążyli do sfinalizowania, Pani 

Radna Magdalena Łuka, bardzo proszę. 

Radna Magdalena Łuka 

To w takim razie, wycofuję mój wniosek i przełożę go na drugie półrocze tego roku, dobrze?  

Radna Barbara Konieczna 

Dziękuję koleżance, dziękuję bardzo. 

Radna Magdalena Łuka 

Myślę, że spokojnie będziemy mogli wtedy to zaplanować, dziękuję bardzo. 

Radna Edyta Danielczyk 

 Mam temat, tak. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Pani Radna Edyta Danielczyk zgłasza się, bardzo proszę. 

Radna Edyta Danielczyk 

Analiza wyników egzaminów zewnętrznych po klasie piątej i przepraszam liceum  

i technikum, tak będzie tak. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Przepraszam, że przerywam, próbuję to zanotować. 

Radna Edyta Danielczyk 

Kończę już temat szkół ponadgimnazjalnych, bo to są jeszcze szkoły ponadgimnazjalne, 

prawda?  

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Pani, przepraszam, ale ja próbuję to zanotować i mógłbym prosić o takie, także żebym 

zdążył, analiza?   

Radna Edyta Danielczyk 

Wyników zewnętrznych. Czy egzaminy zewnętrzne, egzaminów zewnętrznych, 

przepraszam. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Egzaminów?  

Radna Edyta Danielczyk 

Tak, zewnętrznych w szkołach ponadgimnazjalnych. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Tak?  
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Radna Edyta Danielczyk 

W kontekście planowanego naboru do klas pierwszych. Klas pierwszych, szkół 

ponadpodstawowych. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Tak, dziękuję, tylko zapytam egzaminów zewnętrznych w szkołach ponadgimnazjalnych, 

takiego słowa tu używamy, ponadgimnazjalnych?  

Radna Edyta Danielczyk 

Tak, to są, to jest jeszcze rocznik, który chodził do gimnazjum i technikum i liceum. Wiem, że 

szkoła zewnętrznie, jakoś tam obecnie zmieniła nazwę, od kiedy weszły szkoły podstawowe, 

ale generalnie chodzi o te roczniki, tak, technikum, gimnazjum i oczywiście mówimy też  

o tych zawodowych. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Żebym dobrze zrozumiał, bo my mówimy analiza tego, co było, czyli rok szkolny 2019/2020  

i rozumiem, to jeszcze był rocznik, z którego chodziły dzieci z gimnazjum?  

Radna Edyta Danielczyk 

Tak, jeszcze dzieci z gimnazjum, jeszcze są teraz w klasie drugiej, przez najbliższe dwa lata 

będziemy mieć dzieci ze szkół ponadgimnazjalnych, ale na maturze tak, na egzaminach 

zewnętrznych. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Mam bałagan troszeczkę. 

Radna Edyta Danielczyk 

Jeszcze raz, analiza, tak. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Analiza egzaminów zewnętrznych  

Radna Edyta Danielczyk 

w szkołach ponadgimnazjalnych. 

W roku szkolnym 2019/2020. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Tak. 

Radna Edyta Danielczyk 

W kontekście naboru do klas pierwszych szkół ponadpodstawowych. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Dobrze, już rozumiem. 

Radna Edyta Danielczyk 

Tak te nabory, będzie rok szkolny będzie 2020/2021. 
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Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Planowanego naboru do klas pierwszych szkół ponadpodstawowych w roku szkolnym 

2020/2021. 

Radna Edyta Danielczyk 

Dziękuję. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Dziękuję, Pani, proponuję, żeby dorzucić to jeszcze do, razem z planami naborowymi, tak, 

czyli na lutową. 

Radna Edyta Danielczyk 

Dokładnie. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Dobrze, pozostali Państwo Radni? Bardzo proszę, Pan Radny Krzysztof Król. 

Radny Krzysztof Król 

Jak wygląda współpraca pomiędzy APN a KP GKS Tychy? I chciałbym zaprosić  dwie strony 

na komisję. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Jak wygląda współpraca pomiędzy KP, proszę jeszcze raz. 

Radny Krzysztof Król 

KP GKS Tychy. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

GKS Tychy. 

Radny Krzysztof Król 

A APN Tychy. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Z APN Tychy. 

Moim zdaniem, wychodzi to poza kompetencje, dwie zewnętrzne jednostki, równie dobrze 

możemy pytać o to, jak współpracują, przepraszam, przykład z sufitu, jak współpracują 

hodowcy czegoś tam z tymi, którzy uprawiają kwiatki. Zupełnie poza, jakby samorządem, 

zupełnie poza samorządem. Nie wiem, czy możemy coś zrobić. 

Radny Krzysztof Król 

Przykro, ja bym się dowiedział jak to wygląda. 

Radny Marek Gołosz 

Mogę prosić o głos?  
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Radny Krzysztof Król 

Jasne. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę, Pan Radny Marek Gołosz. 

Radny Marek Gołosz 

Dziękuję Panu Przewodniczącemu, widzę, że już uzurpuje sobie Pan Krzysztof Król też do 

decydowania, kto będzie zabierał głos, tutaj na tej komisji. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę merytorycznie, dobrze?   

Radny Marek Gołosz 

Przesadził chyba Radny Król w temacie. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę merytorycznie. 

Radny Marek Gołosz 

Poczucie humoru dopisuje, także życzę zdrówka Radnemu. Podzielam zdanie 

Przewodniczącego w tym temacie, czy my możemy oczekiwać się, żeby ktoś nam się 

spowiadał? Jaka jest współpraca między szkołą, Akademią Piłki Nożnej i klubem? Myślę, że 

możemy zaprosić Akademię Piłki Nożnej i żeby nam przedstawili swoją działalność, pochwali 

się swoimi, tutaj jakimiś osiągnięciami, swoją działalnością, ale nie możemy dopytywać się,  

jeżeli będą chcieli oczywiście, jak wygląda  współpraca z innymi instytucjami, nam 

opowiedzieć,  tak najbardziej, ale nie możemy tego oczekiwać, że ktoś na będzie się 

spowiadać, bo to, co powiedziała Pani Konieczna, nie jesteśmy żadną komisją tutaj, śledczą, 

nie będziemy tutaj, żadnego takiego śledztwa dochodzić. Zaprośmy i GKS Tychy, jeśli Pan 

Krzysztof Król chce, żeby przedstawili swoją działalność i Akademię Piłki Nożnej i żeby też 

opowiedzieli o swoich osiągnięciach i wtedy być może,  będzie okazja do zadania jakiś 

pytań, które tutaj, w temacie może nawet finansowych, a na ostatnim spotkaniu,  na którym 

byliśmy, Pan Prezydent rozwiał chyba te wątpliwości, bo temat finansowania jest 

skrupulatnie dzisiaj sprawdzany i nie wiem, jeżeli ma jakieś informacje Pan Radny i ma 

wątpliwości, to można zaprosić, poprosić o taką informację. Dziękuję. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Dziękuję bardzo. Moje zdanie Państwo znają, jeśli chodzi o zaproszenie, mieliśmy już 

okazję, to jest również moje zdanie, mieliśmy okazję już gościć przedstawicieli APN-u i KP 

GKS, myślę, że chętnie, jeżeli  i chciałbym zaspokoić swoją ciekawość, aczkolwiek to nie jest 

jedyne źródło komisja, to chętnie bym zobaczył innych, którzy działają w dziedzinie sportu  

i kultury w Tychach, mamy Falcons, być może mamy utalentowanych,  utalentowaną 

młodzież, która gra w tenisa ziemnego i myślę, że jest wiele innych tematów i obszarów 

sportu i kultury, ale to w kategoriach, myślę bardziej uzupełniania oferty, jaką te 

stowarzyszenia, organizacje robią na terenie Tychów i dla Tyszan, po prostu. Dobrze, nie 

słyszę tutaj, w dyskusji głosów. 

Radny Krzysztof Król 

Mogę?  
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Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Pan Radny Krzysztof Król, bardzo proszę. 

Dobrze zrozumiałem, tak. 

Radny Krzysztof Król 

Dziękuję Panie Przewodniczący i chciałem przeprosić Pana Radnego Gołosza za moje 

zachowanie, odpuszczam ten temat, mam jakiś inny plan, teraz mi się urodził w głowie  

i może z innych źródeł się dowiecie, co tam się wszędzie dzieje. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Dziękuję, pozostał, dobrze,  rozumiem, że mamy w tej chwili do, halo, czy ktoś się zgłasza 

jeszcze? Proszę jeszcze raz. 

Radny Krzysztof Król 

Chciałem wycofać tylko ten wniosek. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Tak, dziękuję, to usłyszałem. 

Czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych zgłasza się?  

Radna Barbara Konieczna 

Chciałam sprecyzować, Panie Przewodniczący. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę Pani Przewodnicząca. 

Radna Barbara Konieczna 

W tej chwili, składamy wniosek, czy tematy do planu pracy?  

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Tematy do planu pracy. 

Radna Barbara Konieczna 

Pan Król wycofał wniosek, a jaki wniosek Pan Król składał? Bo nie wiem, bo ja się już gubię. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Myślę, że to było przejęzyczenie, to chodziło o wprowadzenie do porządku. 

Radna Barbara Konieczna 

Czyli jesteśmy w temacie planu pracy komisji, a nie wniosków, dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Dobrze, rozumiem, że w tej chwili, mamy zaproponowany przeze mnie ten porządek, który 

jest tam przekazany w formie pisanej na tabletach. Z propozycją dopisania w miesiącu,  

w lutym, dodatkowego punktu brzmiącego: Analiza egzaminów zewnętrznych w szkołach 

ponadgimnazjalnych, wyników egzaminów, wyników egzaminów zewnętrznych w szkołach 

ponadgimnazjalnych  w roku szkolnym 2019/2020, w kontekście planowanego naboru do 
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klasy pierwszej szkół ponadpodstawowych, w roku szkolnym 2020/2021, nie słyszę, 

rozumiem, że dobrze odczytałem, to chciałem zapytać o sposób procesowania, czy 

zatwierdzania tego projektu, czy będziemy przyjmować teraz tę propozycję, dopisujemy ją do 

lutego i w całości głosujemy, czy chcą Państwo, w jakieś innej formie to przegłosować, 

słucham? Nie słyszę. 

Radna Edyta Danielczyk 

A nad tematami, w ogóle się głosuje?   

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Nad projektem, musimy przyjąć projekt. Dobrze, ja proponuję, w takim razie dopisać w lutym, 

tak jak zaproponowała Pani Radna Edyta Danielczyk, tak jak odczytałem, tak i przegłosować 

ten projekt, przyjąć ten plan pracy na pierwsze półrocze już uzupełniony. Czy możemy tak 

zrobić? Przechodzę, w takim razie do trybu przyjmowania i będę kolejno Państwa pytał, 

tradycyjnie. 

Pan Marek Gołosz?  

Radny Marek Gołosz 

Jestem za. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Pani Radna Edyta Danielczyk?  

Radna Edyta Danielczyk 

Jestem za. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Pani Radna Barbara Konieczna? 

Radna Barbara Konieczna  

Jestem za przyjęciem planu pracy. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Pani Radna Patrycja Kosowska- Pawłowicz?  

Radna Patrycja Kosowska - Pawłowicz 

Jestem za. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Pan Radny Krzysztof Król? 

Radny Krzysztof Król 

Wstrzymuję się. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Pani Radna  Anna Krzystyniak?  
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Radna Anna Krzystyniak 

Jestem za. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Pani Radna Magdalena Łuka? 

Radna Magdalena Łuka  

Jestem za. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Pani Radna Aleksandra Pabian?  

Radna Aleksandra Pabian 

Jestem za. 

Przewodniczący Wojciech Czarnota 

Ja również, jestem za. W związku z tym informuję, że przyjęliśmy plan pracy komisji na 

pierwsze półrocze tego roku. Przechodzimy do punktu kolejnego, porządku naszej komisji, 

sprawy bieżące i wolne wnioski. Kto z Państwa Radnych? Chciał w tym punkcie zabrać głos? 

Nie słyszę zgłoszeń. Wygląda na to, że dobrnęliśmy do końca realizacji porządku obrad 

zaplanowanego na dzisiaj, Państwu Radnym bardzo dziękuję, dziękuję za dyskusję, za 

twórcze wnioski, myślę, że  tak jak Pani Przewodnicząca Barbara Konieczna zwróciła 

uwagę, gdyby udało się na kolejne półrocza być w kontakcie przed samą komisją  

i próbować, jakby nie z biegu, tylko w sposób przemyślany, a na pewno sprecyzowany  

w formie konkretnego tematu proponować. Myślę, że nad tym punktem, po prostu będziemy 

mogli przechodzić w sposób płynny, będzie to naprawdę, tak naprawdę nasz plan, z którym 

się wszyscy zgadzamy. Bardzo dziękuję Gościom, jeszcze raz Pani Dyrektor Biblioteki, Pani 

Annie Krawczyk, Pani Dyrektor Dorocie Gnacik, przede wszystkim Panu Prezydentowi 

Maciejowi Gramatyce. Dziękuję Państwu Radnym, zamykam posiedzenie komisji. 
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